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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2011. december 

15-i üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas 

László alpolgármester (később érkezik), Boros Bálint, Melles Zoltán, Dr. 
Novák János, Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, Sasvári Tamás (később 
érkezik) és Simonovics Józsefné képviselők 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Vargáné Szüts Katalin, Svégel Gábor irodavezetők; Horváth 
Ildikó adócsoport vezető, Dr. Büttnerné Bódi Ágnes, Tóthné Miseta 
Zsuzsanna, Rongáné Csányi Katalin, Varga Éva, Kutiné Csicskár Edit és 
Pünkösd Márton igazgatók, Horváthné Simon Anikó mb. igazgató, Kollár 
Zoltán (DRV Zrt. Siófok), Kiss László (DRV Zrt. Nagyatád), Puskás Béla 
ügyvezető igazgató (Somogy Megyei Temetkezési Kft.), Hegedűs János r. 
alezredes, kapitányságvezető (Nagyatád), Ferincz József r. ezredes, 
főkapitány-helyettes, bűnügyi igazgató (Somogy Megyei Rendőr-
főkapitányság, Kaposvár), és Jeki Gabriella újságíró 

 
Távol maradt:  Melsin Valentin képviselő, Czimbalek József képviselő (aki jelezte, hogy 

más elfoglaltsága miatt nem tud részt venni a képviselő-testület mai 
ülésén).  

 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 8 fővel – határozatképes.  
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Melles Zoltán és Simonovics Józsefné 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 8 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
284/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. december 15-i 
képviselő-testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Melles Zoltán és Simonovics 
Józsefné képviselőket választja. 
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Ormai István polgármester javasolja, hogy a napirendi pontokat a meghívottak megérkezésére 
tekintettel – a meghívóban szereplő sorrendtől eltérően – rugalmas sorrendben tárgyalja a 
képviselő-testület.  
 
A képviselő-testület a napirendi sorra és annak tárgyalására vonatkozó javaslatot egyhangú – 
8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
285/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
 
1.) Beszámoló Nagyatád város közrendi, közbiztonsági helyzetéről 
 Előadó: Hegedűs János rendőr alezredes, kapitányságvezető 

 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi költségvetéséről szóló 

1/2011. (II. 18.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
3.) Előterjesztés az építményadóról szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
4.) Előterjesztés a magánszemélyek kommunális adójáról szóló 45/2001. (XI. 30.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
5.) Előterjesztés a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, illetőleg a közüzemi 

csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

6.) Előterjesztés a temetőkről és a temetkezésről szóló 23/2000. (IX. 29.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

7.) Előterjesztés a vízterhelési díj megfizetéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
8.) Előterjesztés a települési folyékony hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról 

szóló 20/2004. (VI. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról és a megállapodás 
meghosszabbításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester  
 

9.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló lakások lakbérének 
megállapításáról szóló 9/1998. (IV.1.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
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10.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata és Szervei Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 17/2011.(IX. 2.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

11.) Előterjesztés a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, védőnői, iskola-
egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII. 5.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

12.) Előterjesztés az étkezési nyersanyagnorma és az étkezési térítési díjak 
megállapításáról, valamint a gyermekvédelmi és szociális személyes 
gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

13.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló nem lakáscélú helyiségek 
2012. évi irányadó bérleti díjainak, valamint a helyi piac és vásár 2012. évi 
helyhasználati és helybiztosítási díjainak megállapításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

14.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény maximális 
csoport/osztálylétszámai eltérésének engedélyezéséről 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

15.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézménye részére egy garázs és egy 
üres helyiség biztosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

16.) Előterjesztés a „DDOP-3.1.3/C Rehabilitációs szolgáltatások fejlesztése” című 
Európai Uniós pályázat benyújtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

17.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői 2012. évi 
teljesítménykövetelményének alapját képező célok meghatározásáról. 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

18.) Előterjesztés a Nagyatád, Hunyadi utcai fűtőmű és a Gyöngyvirág Óvoda hő-, 
és használati melegvíz termelő és elosztó- rendszerek üzemeltetési 
szerződésének módosításáról  

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

19.) Előterjesztés a település szilárd hulladék gyűjtése, szállítása, a szilárd 
burkolatú utak gépi seprése, mosása, a téli hó eltakarítása és 
síkosságmentesítésére irányuló közszolgáltatási szerződés módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

20.) Előterjesztés a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. 2010. évi beszámolójáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

(Az előterjesztés később kerül kiküldésre.) 
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21.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulással a 
belső ellenőrzés működtetésére kötött feladatellátási megállapodás 
módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
 

22.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulással 
kötött társulási megállapodás módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

23.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonában álló üres lakások 
piaci alapon történő bérbeadásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

24.) Előterjesztés a Telenor Magyarország Zrt.-vel megkötött bérleti jogviszony 
meghosszabbításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

25.) Előterjesztés a Mobil Gastro Service Kft.-vel kapcsolatos döntések 
meghozataláról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

26.) Előterjesztés az Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/30 helyrajzi számú 
földterület értékesítési feltételeinek meghatározásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

27.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 7/B szám alatti társasház földszintjén 
lévő helyiség bérleti hasznosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

28.) Előterjesztés a Nagyatád, Bajcsy-Zsilinszky utca 1/a. szám alatti társasház 
földszintjén elhelyezkedő, 140 m2 nagyságú üzlethelyiség értékesítéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

29.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt 
határidejű határozatainak végrehajtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

30.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
31/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
31/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
32.) Interpellációk, kérdések 
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33.) Egyebek 
 
Napirendek tárgyalása: 
 
 
1.) Beszámoló Nagyatád város közrendi, közbiztonsági helyzetéről 
 Előadó: Hegedűs János rendőr alezredes, kapitányságvezető 
 
Ormai István polgármester:  
Tisztelettel köszönti a meghívott vendégeket, a Nagyatádi Rendőrkapitányság 
kapitányságvezetőjét Hegedűs János r. alezredes urat, valamint a Somogy Megyei Rendőr-
főkapitányságról Ferincz József r. ezredes, főkapitány-helyettes, bűnügyi igazgató urat. 
Átadja a szót Hegedűs János kapitányságvezető úrnak.  
  
Kiegészítés: 
 
Hegedűs János r. alezredes, kapitányságvezető: 
Köszönti a polgármester urat, a képviselő-testület tagjait, a jegyző asszonyt, valamint az ülés 
összes résztvevőjét.  
Röviden ismerteti Nagyatád város közrendi, közbiztonsági helyzetéről szóló beszámolóját.  
 
Sasvári Tamás képviselő megérkezik a képviselő-testületi ülésre, a képviselő-testület 

létszáma: 9 fő 

 

Ormai István polgármester:  
Tájékoztatja a meghívott vendégeket a napirend tárgyalásának menetéről.  
 
Kérdések: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Valóban egy nagyon összetett, minden területre kiterjedő összefoglalót kaptak a kapitány 
úrtól.  
A város bizonyos utcáiban, viszonylag állandó jelleggel látható a rendőrkapitányság 
sebességmérő autója. Célzottan csak ezeken a területeken lehet sebességmérést végezni, vagy 
van lehetőség arra, hogy a város több utcájában is? – hiszen máshol is jelen van a gyorshajtás.  
Az ősz folyamán történt betöréses lopás sorozattal kapcsolatosan tud információval szolgálni? 
Hol tart a nyomozati szakasz jelen pillanatban? 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
A beszámolóban nem talált a kábítószerrel és a droggal kapcsolatos információt. 
Kéri, hogy ezzel kapcsolatban adjon tájékoztatást.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Megköszöni a rendőrség munkáját, hiszen a járőrözések számának emelésével párhuzamosan 
valóban csökkentek azok a nemkívánatos események, amik az italmérő helyek körül történtek 
(Aradi u., Kossuth u.). 
Hogy ítéli meg a kapitány úr, van-e a térfigyelő kamerák elhelyezésének visszatartó ereje? 
Milyen lehetőségek vannak újabb kamerák beszerzésére?  
Elmondja, hogy például Csurgón LIBER pályázatból tudtak pályázni, de Nagyatád ilyen 
pályázatra nem jogosult.  
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Dr. Kárpáti László alpolgármester: 
Dr. Orbán Csaba képviselő kérdéséhez kapcsolódik az ő kérdése is.  
A városban történt közterületet károsító bűncselekményekkel – gondol itt szobor ledöntésére, 
kukák, szeméttárolók felgyújtására, az Árpád utcában lévő fiatal fák letördelésére – 
kapcsolatban van-e valami eredmény?  
Megjegyzi, hogy nagyon örül annak, hogy a kapitány úr azt a bizonyos megélhetési bűnözést 
nem tudja elfogadni, ugyan úgy, ahogy a képviselő-testület értékei szerint sem lehet ezt a 
liberális definíciót, amit pont egy belügyminiszter alkotott évekkel ezelőtt elfogadni.  
 
Hegedűs János r. alezredes, kapitányságvezető: 
A kérdések feltétele sorrendjében válaszol.  
A sebességmérési helyszínek kiválasztása alapvetően ahhoz az elemzéshez köthető, hogy 
melyek a legforgalmasabb útszakaszok. Akár a városban, akár az illetékességi területükön 
máshol. Valóban az áthaladó út a leggyakrabban mért útszakasz. Ezzel együtt természetesen 
lehetőség van a város bármely pontján sebességmérő berendezést kihelyezni. Alapvetően 
Nagyatádon a technikai eszközeik gépjárműhöz köthető sebességmérő berendezések, tehát 
mobil eszközök. Ha jól érti, a képviselő úrnak van olyan javaslata, hogy máshova is 
telepítsenek időközönként sebességmérő berendezéseket.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Igen.  
 
Hegedűs János r. alezredes, kapitányságvezető: 
Tudomásul vette a jelzést, de azért a hatékonyságra is törekedni kell. Vannak olyan 
útszakaszok, ahol óránként néhány gépkocsi halad el, sebességet betartva. Nyilván nem ott 
célszerű akkor mérni. Kiemeli, hogy sebességmérő berendezések megelőző és visszatartó 
hatása ott érvényesül leginkább, ahol nagyobb a forgalom. 
Az ősz folyamán történt betöréses lopásokkal kapcsolatosan elmondja, hogy a jelek biztatóak. 
Kiemelt ügyekként kezelik ezeket a betöréses lopásokat. Teljesen jogos és érthető a lakosság 
felháborodása, hiszen a betörés egy olyan jellegű magatartásforma, amikor a betörő behatol az 
intim szférába, vagyis a magántulajdonba. Tehát nem csak lop, de még be is hatol egy zárt 
területre, ami valakinek a jogos magántulajdona.  
Szakmailag megalapozottan foglalkoznak vele a munkatársai. Kéri a képviselő urat, fogadja el 
válaszát.  
Biztató dologként elmondja, hogy munkatársai néhány nappal ezelőtt fogták el a segesdi 
pincefeltörések sorozatát elkövető két személyt, mely úgyszintén a közelmúltban, október 
hónapban kezdődött. Azért említi, mert hiszen nagyatádi lakos sérelmére is követtek el 
pincefeltöréseket, hiszen vannak ott borospincék, hétvégi házak, egyebek.  
Sikeres felderítésnek mondható, hiszen egy csomó eltulajdonított tárgy előkerült.  
Valószínűleg növekedni fog ez a szám, de 25 betörést ismer el a két elkövető.  
Bízik abban, hogy a nagyatádi betörők is meg lesznek hamarosan.  
A kábítószerrel és droggal kapcsolatos kérdésre válaszol.  
Sem Európában, sem Magyarországon nem immunis egyetlen közösség sem a kábítószer 
bűnözéssel szemben. Ahol emberek, emberek közössége vannak, de különösen a fiatalabb 
korosztály közösségei megjelennek, ott előbb vagy utóbb, valamilyen szinten a kábítószer 
bűnözés is megjelenik. A kábítószer fogalmat gyűjtőnévként használja. Az úgynevezett parti 
vagy desing drogoktól, az élményfokozóktól, amelyek már tiltott zónába tartoznak egészen a 
markánsabb kábítószerekig Nagyatád sincs „beoltva” ez ellen a bűnözési forma ellen.  
A bűnügyi osztály munkatársai helyén valóan kezelik ezt a kérdést. Vannak itt is 
eredményeik, és vannak folyamatban lévő ügyeik, amelyekről a dolog természeténél fogva 
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többet most nem kíván elmondani. Érzékeny terület egyrészt azért, mert növekvő kockázata 
van az ifjúságra nézve, másrészt pedig egy olyan bűncselekmény forma, amiben valóban 
jogos a lakossági elvárás, hogy határozottan és markánsan fel kell lépni ezzel szemben.  
Dr. Orbán Csaba képviselő térfigyelő kamerákkal kapcsolatos kérdésére válaszol. Elmondja, 
hogy nagyon időszerű a kérdés, hiszen a közelmúltban volt egyeztetés az önkormányzat és a 
rendőrség között a Szent István tér illetve Piactér környezetében telepítendő térfigyelő 
kamerákkal kapcsolatban.  
Szakmai álláspontja, hogy igenis szükség van térfigyelő kamerákra megelőzési, felderítési, 
bizonyítéki okokból, azzal együtt, hogy a rendőrségnek erre pénze nincs. Nem tud 
finanszírozni nem csak Nagyatádon, hanem illetékességi területükön sem olyan projektet, 
ahol térfigyelő kamerákat telepítenének. Viszont együttműködik a rendőrségük minden olyan 
projektben, amely önkormányzati szándékot tükröz arra vonatkozóan, hogy térfigyelő 
kamerákat telepítsenek, így ez Nagyatádon is így történt. Ha az önkormányzatnak van rá 
pályázati forrása vagy saját finanszírozási lehetősége, akkor messzemenően támogatja a 
térfigyelő kamerák telepítését, mert visszatartó hatása van. Elmondja, hogy vannak olyan 
korszerű kamera rendszerek, amelyeknek képei tökéletes minőségben értékelhetők. Éjszaka is 
képesek felvételeket készíteni, hidegnek ellenállnak, vannak már golyóálló üveggel 
készítettek is. Nagyon röviden tájékoztatást ad a térfigyelő kamerák működési lehetőségéről.  
Egy bonyolult jogszabályi háttér, ami a térfigyelő kamerák működtetését szabályozza. 
Egyrészt a rendőrségről szóló törvény, másrészt pedig a közterület-felügyeletről szóló 
törvény. Azért hangsúlyozza, hogy ma – mert február 1-jétől változni fog –, a mai 
Magyarországon csak a közterület-felügyelet illetve a rendőrség működtethet jogszerűen 
térfigyelő kamerát. Semmilyen más közösség nem működtethet közterület figyelő kamerát. 
Nyilván a magáningatlanok megfigyelése más, ahhoz joga van bárkinek.  
Az önkormányzat csak akkor működtethet térfigyelő kamerát önállóan, ha közterület-
felügyelettel rendelkezik. Egyébként Nagyatád rendelkezik, teljesen mindegy, hogy hány 
fővel. Amely önkormányzatnak nincs saját közterület-felügyelete, az csak a rendőrséggel 
együttműködve tud telepíttetni térfigyelő kamerát. Ha viszont a rendőrséggel együttműködést 
kíván kötni, akkor az önkormányzatnak kell biztosítani a rendkívül szigorú adatvédelmi 
követelmények érvényesülését. Ez nem egyszerű dolog. Éppen azért, mert a személyes adatok 
védelme is kiemelten védendő érték ma Magyarországon. Ezért csak pontosan rögzített 
jogszabályi környezet alapján lehet együttműködni.  
Azért hangsúlyozta az elmondottakra vonatkozóan, hogy ma (december 15-én) igaz amit 
mondott, mert február 1-jétől lép hatályba a polgárőrségről és a polgárőr szervezetről szóló új 
törvény. Ha jól emlékszik ez a 2011. évi CLXV. törvény, melyet már elfogadott az 
országgyűlés. Ez már úgy rendelkezik, hogy a polgárőrség közreműködhet térfigyelő kamerák 
működtetésében. A konkrét gyakorlati oldalát még nem ismeri, mert még nem volt erre példa. 
Nagyatádon van polgárőrség. Előfordulhat, hogy február 1-jétől enyhítés lesz ezen a szigorú 
követelmény rendszeren, és az önkormányzat és a polgárőrség együtt már működtethet 
térfigyelő kamerákat.  
Szoborledöntésekkel és fák ágainak levágásával kapcsolatosan elmondja, hogy valóban voltak 
ilyen bűncselekmények. Ezek a bűncselekmények joggal háborították fel az önkormányzatot 
és a lakosságot egyaránt. Helyreállítási költségek voltak. Tudni kell, hogy a szelektív 
hulladékgyűjtő edények elég drágák. A fák levágása – mely egyébként május első napjaiban 
történt – is elítélendő és brutális cselekmény, hiszen azok a fák a város képét voltak hivatva 
javítani. Folyamatban vannak ezek az ügyek.  
 
Hozzászólások: 
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Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Különösen örül annak, hogy tavaly a beszámolókor, amikor elhangzott egy-két észrevétel – a 
fiatalkorúakkal kapcsolatosan – akkor a kapitány úr ígéretet tett arra, hogy megpróbálják a 
jövőben megvalósítani a preventív intézkedéseket, illetve erre vonatkozóan lesznek 
törekvéseik.  
Úgy gondolja, hogy a „csellengők” program, vagy akár az „iskolai rendőr” program 
mindegyik helyén való, reméli, hogy a jövőben is folytatódik majd. Mindegyiknek vannak 
számottevő eredményei, még akkor is, hogy ha a felfokozott mai társadalmi helyzetben, 
valóban akad ettől függetlenül probléma. Viszont ha nem lenne, még több problémával 
állnának szemben.  
Annak pedig különös örül, hogy amikor egy akkut probléma (gimnáziumban vagy az 
általános iskolában) akkor erre reagált a rendőrség, és a kapitányságvezető úrral az élen 
megadta ennek a komolyságát, és megpróbáltak ebben tenni.  
Az út, amin haladnak nagyon jó, folytatni kell.  
A beszámolóval kapcsolatban elmondja, hogy jó felbontásban készült. Úgy gondolja, hogy a 
legegyszerűbb és legvilágosabb.  
Amit a televízió nyilvánossága előtt elmondott a kapitány úr az tartalmazza, hogy melyek 
azok a cselekményformák, amelyekkel találkoznak nap, mint nap.  
Úgy gondolja, hogy egy korrekt beszámolót kapott a képviselő-testület. Megköszöni, hogy a 
tavalyi észrevételét is próbálták akceptálni.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Jól látta a kapitány úr, valóban célzottan tért ki a sebességmérésre.  
A várost déli irányban elhagyó utcák (Rákóczi u. és Petőfi u.) elég hosszú, egyenes 
útszakaszok. Sajnos csalogató az autósok számára a nagyobb sebességgel való közlekedés.  
Most került áthelyezésre egy autóbusz megálló a Bodvicai könyvtár és óvoda elé.  Sokszor 
bizony problémát okoz a nagy sebességgel közlekedő autóknak az úgymond kerülgetése.  
 
Ormai István polgármester:  
Három vetületét ismerteti annak, hogy hogyan látja a rendőrség munkáját Nagyatádon.  
Az egyik a társadalmi kapcsolatok, a bűnmegelőzés, a tájékoztatás, az együttműködések. Ezt 
az utóbbi időszakban, az elmúlt évben kiválóra értékeli. Nagyon fontosnak tartja, ez egy 
befektetett munka, ami vissza kell, hogy térüljön. Tehát annak a tudatosítása a lakosságban, 
hogy ő is tehet például magáért, hogy a jogkövető magatartás, a gyerekekkel, fiatalokkal való 
foglalkozás, az egyes korosztályok, társadalmi rétegek megszólítása, megkeresése, és ennek a 
következetes megvalósítása erősíti a bűnelkövetéssel kapcsolatos közös fellépést és annak az 
eredményességét.  
A másik a közterületi jelenlét. Nagyon-nagyon régóta mondják, kérik, ismétlik azt, hogy 
annak, hogy a rendőrt látják az emberek, már nagyon-nagy jelentősége van és nagyon fontos 
tényező, visszatartó erővel bír. Azok a példák, amelyek realizálódtak az elmúlt időszakban, 
megérett ez a dolog a rendőrség részéről is. Biztos, hogy szakmailag is pontosan és tudatosan 
látják, hogy ennek valóban van fontossága, jelentősége. A járőrözés, a gyalogos járőr, az 
iskoláknál teljesített szolgálat – és amiket még említett a kapitány úr –, ezek mind szintén 
láthatóak, érzékelhetőek és eredménye van. Jó úton jár a rendőrség, amikor ezt a gyakorlatot 
követi. Nyilván ez nagyon komoly erőforrásokat igényel időben, emberi, technikai 
feltételekben, de egyértelműen látszik, hogy jó hatással van a folyamatokra. Csak 
megerősíteni akarja ezt, és bíztatni a rendőrséget arra, hogy ez nagyon fontos a lakosság 
szempontjából is. A harmadik dologról nem tud és nem is akar beszélni. Ez a rendőrszakmai 
ügy. Mert hiszen ez egy nagyon komoly szakmai felkészültséget igénylő hivatal, munka és 
feladatkör. Ilyenkor láthatóak a mutatók az eredményesség. Nagyon fontos volt az a kezdő 
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gondolata a rendőrkapitány úrnak, amikor elmondta, hogy a rendőrség munkáját jelentősen 
befolyásolja az a társadalmi, gazdasági környezet, amelyben élnek, ami változik, új és új 
kihívások jelennek meg. Ezekhez való alkalmazkodás, hiszen az új bűnelkövetési formák 
megjelenésekor alkalmazkodni kell. Nyilván ezek elsősorban és döntően szakmai kérdések, 
amik a munkájukban benne vannak, és a tevékenység mögött ott vannak. Ebben nem 
határozott, hiszen laikusként szemléli ezt a dolgot. Érzékel erősödést a tudatosságban, a 
szervezettségben, a következetességben. Ez látszik kívülről is. Biztos abban, hogy az a 
korosztályi váltás, az a nemzedékváltás, ami lezajlott a Nagyatádi Rendőrkapitányságon – 
nagyon sok fiatal van az állományban – ez maga után hozta azt, hogy ha amikor meglesz majd 
a minden feladatkörben a megfelelő tapasztalat is, akkor még eredményesebbek tudnak lenni. 
Nagyon fontosnak tartja azt, amit végül is visszaigazolt a kapitány úr, hogy azok a 
bűncselekmények viszont, amelyek – és a mondandója elejére utal vissza – előttük, 
közvetlenül velük és sok embert érintően – mármint az ismertségét tekintve történnek – ezek 
ráirányítják a figyelmet a rendőrsé munkájára, és ezért is nagyon fontos, hogy eredményesek 
legyenek. Lásd ez a betöréssorozat, ami ősszel volt a lakóházaknál, vagy éppen a néhány 
szórakozóhely körüli ismétlődő problémák. Ezek azok, amelyek a közgondolkodást 
befolyásolják, amikor a bűnügyi helyzetet érzékeli a lakosság.  
Szeretné kifejezni azt, hogy ezekben nyilván a megelőzés nagyon fontos dolog. A megelőzés 
és annak a kommunikálása ugyanilyen fontos. Nagyon lényeges, hogy egyértelművé váljon az 
a lakosság számára, hogy a rendőrség ezekben az ügyekben teszi a dolgát, ott van, és 
eredményes tud lenni. Ebben szeretné a rendőrséget megerősíteni. Érzékelhető az a folyamat, 
hogy egyre tudatosabb, szervezettebb, irányítottabb a rendőrség munkája. Azt gondolja, hogy 
azon talán már túl vannak, hogy nagyon jelentős, a munkát visszavető létszámhiány legyen a 
rendőrségen. Megerősítve az állományt és a szakmai munkát, eredményesen tudnak majd 
tevékenykedni. Megköszöni a Nagyatádi Rendőrkapitányság eddig végzett munkáját.  
 
Ferincz József rendőr ezredes, Somogy Megyei Rendőr-főkapitányság Bűnügyi 
Igazgató: 
Köszönti a képviselő-testületi ülés valamennyi résztvevőjét.  
Talán nem tudják, de korábban 10 évig gyakorló kapitány volt Fonyódon. Mindig nagy 
örömmel vesz részt képviselő-testületi ülésen és hallgatja azokat a felvetéseket, amit az 
önkormányzat közvetít az állampolgároktól a rendőrség felé.  
Neki volt szerencséje részt venni azon a képviselő-testületi ülésen, amikor a rendőrkapitány úr 
első ilyen beszámolója volt. Egy megelőlegezett bizalommal fordultak akkor a kapitány úr 
felé. Nagyon nagy öröm hallani a dicsérő szavakat. Ők is úgy gondolják, hogy ennek a 
következetes és valóban kitartó munkának, amelyet a kapitány úr megkövetel a nagyatádi 
rendőrkapitányság dolgozóitól – és nem csak tőlük, hanem úgy látják saját magától is – ennek 
lassan-lassan meg lesz a gyümölcse és egyre több pozitív visszajelzés érkezik. Maguk is a 
folyamatok elemzéséből úgy látják, hogy a Nagyatádi Rendőrkapitányság folyamatosan mind 
mutatóiban pozitívan halad felfelé. Ezek az eredmények nyilván nem maguktól születtek, 
hanem az itt dolgozó kollegák munkája van benne. Megerősítve az elhangzottakat elmondja, 
hogy főkapitányságról ugyanazt tapasztalják és érzékelik.  
Egy örömhírt mond. Szó volt létszámhelyzetről, amely konszolidálódott az elmúlt években. 
Ezen túlmenően, tekintettel arra, hogy schengeni külső határral rendelkezik a Nagyatádi 
Rendőrkapitányság, valamint a barcsi határon úgyszintén. A Belügyminisztérium további 100 
kolléga felvételéről és a barcsi illetve nagyatádi területre történő érkezéséről illetőleg ide 
helyezéséről döntött. Nyilván az illegális migráció egyfajta erősödése is kiváltotta ezt a 
döntést. Azt gondolja, hogy ennek a 100 főnek a rendőrkapitányságra illetve a térségbe 
érkezése, mindenféleképpen pozitív irányba fog mutatni. Azt gondolja, hogy a közbiztonság 
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konszolidálását, illetve ezt a konszolidált helyzetet – mert mondható ez Nagyatád városra és 
környezetére – tovább fogja erősíteni.  
 
Ormai István polgármester:  
Megköszöni Ferincz József rendőr ezredes, Somogy Megyei Rendőr-főkapitányság Bűnügyi 
Igazgató úr hozzászólását.  
Mivel nincs több hozzászólás, kéri a képviselő-testület tagjait, foglaljanak állást a 
beszámolóról.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád város közrendi, közbiztonsági 
helyzetéről szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
286/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi 
Rendőrkapitányság Nagyatád város közrendi, közbiztonsági helyzetéről szóló 
beszámolóját elfogadja.  
 
Ormai István polgármester:  
Megköszöni az ülésen való részvételt Ferincz József r. ezredes, Somogy Megyei Rendőr-
főkapitányság Bűnügyi Igazgató úrnak és Hegedűs János r. alezredes, kapitányságvezető 
úrnak.  
 
Kárpáti László alpolgármester úr kikíséri a vendégeket, a képviselő-testület létszáma: 8 fő 

 

 

2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi költségvetéséről szóló 
1/2011. (II. 18.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Kárpáti László alpolgármester úr visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma: 9 fő 

Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
Elmondja, hogy az előterjesztés tartalmaz egy hitelfelvételi kezdeményezést is. Azt 
kezdeményezik, hogy a likviditási helyzetük és a finanszírozási feladataik megoldása 
érdekében a Somogy Takarékszövetkezettől egy rulírozó hitelt vegyenek igénybe. Az 
előterjesztés 70 millió Ft-ról szól. Ezt az összeget módosítja, és 80 millió Ft hitelfelvételt 
javasol, egyeztetve, hogy mennyi pénzre van szükség és mennyi forrás bevonására van 
lehetőségük. Ezt tartják szükségesnek ahhoz, hogy a feladataikat a következő időszakban 
finanszírozni tudják. Ez a rulírozó hitel tulajdonképpen azt jelenti, hogy lehívhatóvá válik, 
amennyiben ezt a szerződést megkötik, és felhasználásra kerülnek az egyes összegek ebből a 
hitelből, majd pedig a márciusban jelentkező nagyobb bevételeik időszakában visszatöltik ezt 
a hitelt. Így a következő hónapokban újra rendelkezésükre áll. Ez a konstrukció lényege.  
Egyeztették, hogy a jegybanki alapkamat fölött 4 % -os kamatfelárral tudják megkapni ezt a 
hitelt, és 1,5 %-os egyszeri igénybevételi díjat kell fizetni. Az látszik, hogy végiggondolva 
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azokat a pénzügyi lehetőségeiket, amelyek ma egy önkormányzat rendelkezésére állnak 
egyértelművé vált az, hogy milyen lehetőségük van. Mivel a következő évben sem 
számíthatnak arra az önkormányzatok, hogy a feladataikhoz, a 2011-eshez képest többlet 
állami forrást és támogatást kapnak. Mivel ma Magyarországon önkormányzatokat 
tulajdonképpen a kereskedelmi bankok nem finanszíroznak, és különösebb nagyobb 
volumenű hitelt vagy pénzügyi lehetőséget biztosítani. Említette, ahogy az ingatlanpiac 
teljesen leállt, tehát vagyonértékesítési bevételre érdemben nem lehet számítani, ezért úgy 
látják, és az a költségvetési koncepciójukban is megfogalmazódott és most is elmondja, hogy 
azt az utat lehet csak járni, hogy kiadások lehet csökkenteni. Más lehetőség az ő megítélése 
szerint nincs.  
Azok az intézkedések, melyeket 2011. év elején hoztak, jelentős megtakarításokat és jelentős 
kiadáscsökkentést hoztak. Alkalmasak voltak arra, hogy az a költségvetési pozícióromlás, ami 
2011. év elején látszott – ami bevételcsökkentést és kiadást növekedést mutatott, ami 120 
millió Ft-os nagyságrendű volt – ez nem növelte meg a hiányukat. Ezekkel az intézkedésekkel 
ezt ki tudták védeni. Ma az látszik, hogy tovább kell ezt folytatni, és meg kell vizsgálniuk azt, 
hogy azokat a feladatokat, amelyeket ma ellátnak, hogyan tudják alacsonyabb költséggel 
biztosítani vagy melyek lesznek azok a feladatok, amelyeket nem tudnak biztosítani 2012-
ben. Ezzel is szembe kell nézni. Azokat az eszközeiket, erőforrásokat amelyek rendelkezésre 
állnak, ezeket koncentrálni szükséges azért, hogy az a járható út maradjon meg számukra, 
hogy a kiadásaik csökkentésével teremtsék meg a feladataik finanszírozásának a lehetőségét.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Van egy helyi, meglehetősen nagy takarékszövetkezet, mely országos viszonylatban is erős 
takarékszövetkezetnek számít. Úgy látják, hogy egy hosszú távú és mindkét fél számára 
előnyös kapcsolat kialakítására van mód és lehetőség a jövőre vonatkozóan. E körben is 
tárgyaltak a takarékszövetkezettel. Azt látja, hogy valóban mindkét fél partnernek próbálja 
tartani és kezelni a másik felet, és a kölcsönös előnyök és hasznok reményében egy sikeres 
együttműködést tudnának kialakítani, amelynek egyik ilyen módozata és gesztusa az, hogy – 
hangsúlyozottan a mai világban, amikor valóban a nagy pénzintézetek teljesen kivonultak az 
önkormányzatok finanszírozásából –, mégis a helyi takarékszövetkezet egyrészt szándékot 
fejezett ki ez irányban, és komoly, előrehaladott egyeztetések voltak e körben. Mindezért 
köszönetét fejezi ki.  
Úgy gondolja, hogy ki is kell használniuk és maguknak is erősíteni kell majd a jövőben 
Nagyatád takarékszövetkezetét, ami egy meglehetősen nagy térséget lát el nagyatádi 
központtal.  
Látszik az előterjesztésben, hogy a hitel futamideje 12 hónap. Ez azt jelenti, hogy 1 évre 
kapják ezt az rulírozó hitelt és két törlesztéssel történik a visszafizetés a helyi adókhoz 
kötődően, tehát márciusban és szeptemberben. A hitel egyébként meghosszabbítható lejáratot 
megelőző 30 napon abban az esetben, ha mind a két fél úgy gondolja, illetve ha az 
önkormányzat úgy dönt, hogy ezt a szerződést meghosszabbítja, akkor van rá mód, de nyilván 
a takarékszövetkezet dönt arról, hogy továbbra is ilyen hitel folyósítását önmaga részéről 
finanszíroznak tarja-e.   
Nem arról van szó, hogy újra és a végtelenségig eladósítani szeretnék az önkormányzatot, de 
szeretnének valamiképpen arányosabbá tenni azt a pénzügyi forrást, ami jelen pillanatban 
meglehetősen koncentrált, két alkalommal érkezik meg az önkormányzathoz. Ez a helyi adók 
befizetésének ideje. Azzal, hogy ezt a rulírozó hitel lehetőséget megkapják, azzal 
gyakorlatilag mintegy megelőlegezik az iparűzési, kommunális és egyéb adókat. Majd amikor 
realizálják a számlájukon ezt az összeget, akkor azonnal vissza is fizetik. Pont ez egy erős 
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kontroll, hogy nem egy teljesen nyitott, és korlátlanul elkölthető pénzről van szó, hanem ezt 
vissza kell pótolni, és majd hogy ha lejár az egy éves futamidő, akkor dönthetnek közösen 
arról, hogy szükségét látják-e ennek a hitelkeret megújításának vagy nem szükséges. Tart tőle 
egyébként, hogy szükséges lesz, pont az előbb elmondottak miatt.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 

Tegnap és tegnap előtt a bizottsági üléseken kitárgyalták ezt a hitelfelvételt és annak miértjét. 
Látja más megoldás nincs, hiszen az államtól nem várhatnak több kiegészítést, annak ellenére, 
hogy az elmúlt hét ÖNHIKI-s pályázatuk a megyében második legtöbb pénzt hozta.  
Aggasztja, hogy megint a jövőből élnek fel dolgokat, de miután más megoldás nincs, ő is 
javasolja ennek a hitelnek a felvételét.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Kérdés, hogy szabad-e tovább eladósodjanak.  
Nemcsak Nagyatád Város Önkormányzata, hanem szinte az ország valamennyi 
önkormányzata hasonló cipőben jár. Ez elsősorban a központi finanszírozás hosszú éveken 
tartó pénzvisszatartása miatt következett be. Semmivel sem jártak el hanyagabb módon vagy 
felelőtlenebbül, mint bármely hasonló nagyságú, vagy bármely más hasonló önkormányzat. 
Azok a beruházások, amelyeket sokan az eladósodás gyökerének vélnek, azok olyan 
beruházások voltak, amelyek értéknövelők és itt vannak a városban. Többszöröse az 
önkormányzat adósságának. Az önkormányzatok, akik visszafogták magukat a 
beruházásokkal, ugyanebben a cipőben járnak. Nem mertek belevágni és mégsem jutottak 
többre, mint a nagyatádi önkormányzat.  
Úgy gondolja, hogy a jövő év egy olyan próbaév lesz, amikor a kormánynak is számolni kell 
az önkormányzatok adósságállományával és az intézmény átadások a most elfogadott 
költségvetéseket lényegesen át fogják rendezni. Nem hiszi, hogy rosszabb helyzetben 
kerülnének az átrendezés után, mint amilyen helyzetben most vannak.  
Sőt bízik benne, hogy bizonyos feladatok elvitelével a költségek is elmennek. Többfajta 
megoldási verzió van a köztudatba, de úgy gondolja, hogy az önkormányzatokat 
„kivéreztetni” a kormány nem tudja, mert akkor valamennyi önkormányzat úgy jár. Tehát egy 
becsületes konszolidációval, egy takarékos gazdálkodás mellett, úgy gondolja, meg tud az 
önkormányzat küzdeni ezekkel a költségekkel. 
A másik az, hogy azért az önkormányzatnak is vannak követeléseik. Vannak jelentős 
kintlévőségeik. Többek között a lakások bérletével, térítési díjakkal kapcsolatosan nem 
százezres, hanem milliós, akár 10 milliós tételt is mondhat, ami nincs befizetve. Nagyon 
szegény a lakosság egy része, és valóban vannak olyan érdemes, szociálisan rászorulók, akik 
annak ellenére, hogy mindent megtesznek érte, nem tudják határidőre teljesíteni a 
befizetéseket. Sajnos a be nem fizetők nagyobb része, érdemtelen, mert semmit nem tesznek 
azért, hogy az életmódjuk változtatásával egy kicsit fegyelmezettebb élettel megpróbálják 
teljesíteni, sőt néhányan sportot űznek belőle, és tippet adnak másoknak arra, hogy úgy is 
megkapják az étkeztetést, miért fizessenek. Nyolcadik osztály elvégzése után elmegy az 
iskolából, az adósságát otthagyja, nem utolérhető, ráadásul Magyarországon a végrehajtás 
rendkívül bonyolult, hosszadalmas, sosem fogják behajtani. A térítési díjak jogszabályi 
változása azt is hozta, hogy nem közadók módjára behajthatók, hanem az önkormányzat, 
ahogy tudja, próbálja behajtani, vagy 5 év után elengedheti ezeket a tartozásokat. Több város 
rendelkezését megnézte. Tulajdonképpen ezeknek szolgáltatásoknak az igénybevétele egy 
megrendelés. Tehát amikor a szülő bejelenti, hogy gyermekének napközbeni ellátását igényli, 
ami térítésköteles, akkor egy szolgáltatást rendel meg. A szolgáltatás megrendelésénél 
semmilyen jogszabály nem tiltja azt, hogy előre fizessen. Ezért javasolta a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság, hogy az étkezési térítési díjakat – amelyeknél az egyik legnagyobb 
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elmaradás tapasztalható – előre kelljen fizetni. Ha a szülő nem veszi igénybe az étkezést, két 
nappal előbb bejelenti ő vagy a gyermek, akkor a következő hónapban ennyivel kevesebbet 
fizet. Ebben az esetben lényegesen meg fog változni a fizetési fegyelem.  
A bérlakásokat vagy akár egyéb szolgáltatások térítési díjait nézve, sokkal határozottabban 
kell fellépni a tartozókkal szemben, és sajnos nem szabad visszariadni a kilakoltatástól sem. 
Sajnos itt is vannak olyan családok, amelyek tudnának fizetni, ha fegyelmezettebb, józanabb 
életmódot folytatnának, akár két kereső is van, több százezer Ft-ot kereső családokban 
mégsem fizetnek. Úgy gondolják, hogy úgy sem teszik ki őket az utcára. Március 31-ig 
valóba nem, de az után az érdemtelen szegényeket nem lehet ezzel ez alól a felelősség alól 
kimenteni. Véleménye, hogy egy határozott, végrehajtási magatartást vár el az önkormányzat 
képviselő-testülete legalábbis ő maga. Ezt tapasztalta a bizottsági ülésen a képviselő társai, a 
kültagok és az önkormányzat dolgozó részéről is.  
Úgy gondolja, hogy a hitelnél az egyéni felelősséget majd az egyéni szavazásnál vállalják.  
 
Ormai István polgármester:  
Új szóösszetétel és fogalom hangzott el. Szerinte nincs olyan, hogy „érdemtelen szegény”. Ha 
mégis ragaszkodik hozzá a képviselő úr, akkor kéri, hogy egy alkalmas fórumon beszéljék 
meg.  
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 2. számú határozati javaslatához – amelyről Dr. 
Novák János képviselő az előbb beszélt – szeretne hozzászólni.  
Ez kapcsolódik a polgármester úr által véleményezett illetve Dr. Novák János által 
elmondottakhoz. A személyes gondoskodást nyújtó ellátásoknak a térítési díjáról, a befizetési 
kötelezettségről, illetve a behajtással kapcsolatban egy Korm. rendelet rendelkezik. Az 
oktatási intézményekben illetve bölcsődében előle fizetendő térítési díjak vannak. A többi 
személyes gondoskodást nyújtó szolgáltatásoknál pedig utólag kell befizetni a térítési díjakat.  
Úgy emlékszik, hogy a jogszabály kimondja, hogy az miatt, hogy valaki szociális helyzete, 
rászorultsága miatt nem tud fizetni – és nem vizsgálja, hogy érdemes vagy érdemtelen 
szegény – nem lehet megvonni tőle a szolgáltatást.  
Nem tudja elképzelni azt, hogy egy gyerek – különösen, hogy egy egész napos iskoláról 
fognak beszélni a törvényjavaslat alapján – bemegy az iskolába, nem kap ebédet, mert a szülő 
anyagi helyzete olyan, hogy nem tudta megfizetni. Szükséges ezzel foglalkozni, és biztos, 
hogy nyilvántartásba kell venni az intézmény vezetőknek, de úgy gondolja, hogy ezt az 
intézményvezetők tudják. 3 havonta le kell adni a jegyzőnek, és a jegyzőnek kell ezzel 
kapcsolatban intézkednie. Nem tudja elfogadni és megszavazni azt, hogy vizsgálhatják azt, 
hogy érdemes vagy érdemtelen szegény. Úgy gondolja, hogy a gyermek nem tehet arról, hogy 
a szülő munkanélküli, nem tudja befizetni a térítési díjat, ezért biztos, hogy nem is fogja 
megszavazni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Olyan kategóriázást, hogy érdemes vagy érdemtelen szegény, nem javasolt. Egyébként 
szociológiai tankönyvből illetve szociológiai tanulmányokból olvasott erről, hogy a 
társadalomban, szociológiai oldalról ilyen kategorizálás létezik. Az a szegény, aki hátrányos 
helyzetű, de igyekszik a hátrányos helyzetében is mindent megtenni ennek a javítására azt 
érdemes szegénynek titulálja. Hangsúlyozza, hogy tudományos fogalom.  
Aki pedig nem teszi ezt meg, azt érdemtelennek. Ennek semmi köze ehhez. Itt arról van szó, 
hogy a térítési díjakat sokan nem fizetik, bár megfizethetnék. Simonovics Józsefné képviselő 
asszony véleményével kapcsolatban azt mondja, hogy nagyon sokan úgy guberálják össze a 
pénzüket, de akkor is szinte sírva vagy fázva kifizetik, míg mások sportot csinálnak belőle, 
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míg lóg a telefon az oldalán, meg szívja a bagót az iskola kapujában dobozszám. Tehát nem 
erről van szó. A jogszabály lehetővé teszi, hogy a szolgáltatás megrendelése szerinti fizetést. 
Ha a szülő ezt nem vállalja fel, csomagoljon a gyermekének. Szó sincs róla, hogy ingyen 
étkeztetést kellene biztosítaniuk.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Teljesen érthető, amit Dr. Novák János képviselő társa mond. A bevétel kiesések miatt 
nehézséget okozott, hogy az elmaradt étkezés stb.  
Viszont most más élethelyzet van, és úgy gondolja, hogy egy olyan élethelyzet következik 
jövőre, ahol még akkor is, ha minden becsülettel menne, akkor is nehézség lenne. Ő valami 
átmeneti megoldást javasolna. Valóban hívják fel a figyelmet egy ilyen lépés megtételére – 
nyilván ha a jogszabály engedi, de azzal még, hogy ezt kimondják, nem biztos, hogy ugyan 
úgy végrehajthatóvá válik. Világos, hogy a képviselő úr szakmájában többet tapasztal ilyet, 
igaza is van ebben a dologban. Régen voltak begyakorolt dolgok, még ha nem is jogszerűek, 
de gyakorlatban megoldást jelentettek. A 8. osztályban addig nem kapták meg a 
bizonyítványt, ezáltal nem iratkozhatott be a középiskola addig, amíg a tartozását nem 
rendezte. Pl. aki most annyira szociálisan rászoruló, az eleve beleesik abba a bizonyos 
majdnem ingyenes vagy 50 %-os étkezésbe. Az valóban irritáló, hogy vannak olyanok, akik 
valóban visszaélve a törvény kiskapuival megteszik.  
Azt a részét támogatja, hogy valamilyen formában mindenképpen legyen szankcionálás, de 
adjanak időt arra, hogy valamilyen módon be tudják hozni a közvéleménybe. Akár példával, 
ahol ez már működik.  
Az élethelyzet miatt nem tudja jó szívvel elfogadni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nem akar vitába bocsátkozni, és talán lehetősége sincs rá az SZMSZ-ük szerint.  
Jogtalan a bizonyítvány vagy más visszatartása tartozás miatt.  
Akik pedig szociálisan rászorultak, például rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre 
jogosultak, illetve három vagy több gyermekes, már önmagában nem fizet semmit, vagy csak 
50 %-ot. Ez is azt erősíti, amit ő mond. Pont azok, akik tudnának fizetni, hangsúlyozza, nem 
akarnak fizetni. Csak meg kell nézni, milyen összeggel tartoznak.   
 
Ormai István polgármester:  
„Ne hogy neveket is mondjon!” 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nem, szó sincs róla. Tisztában van ezzel. 
Ez a lépés nagyvárosoknál bevált. Példaként említi Pécset, ahol 100 millió Ft-os tartozásokat 
csináltak. Itt Nagyatádon, egy intézménynél van 5-6 millió Ft-os tartozás.  
 
Ormai István polgármester:  
Valós problémáról beszélnek a költségvetési rendelet és a hitelfelvétel kapcsán. És nem csak 
ezért muszáj róla beszélni, hanem azért is, mert van egy bizottsági indítvány, javaslat, amiről 
szavazni kell.  
Tesz egy másik javaslatot, indítványt. Tehát az előterjesztés határozati javaslata egészüljön ki 
egy 2. határozati javaslati ponttal. Ami úgy szól, hogy Nagyatád Város Önkormányzatának 
képviselő-testülete elrendeli, hogy az étkeztetést végző intézményekben kerüljön 
megvizsgálása annak lehetősége, hogy az étkezési térítési díjakat az étkezés igénybevételét 
megelőző hónapban szedjék be. Tehát kerüljön megvizsgálásra ennek a lehetősége, és 
kerüljön kimunkálásra az ezt elmulasztók szankcionálásának módja is.  
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Határidő: januári testületi ülésre. Hogy akkor mi a helyzet, mit lehet tenni, hogyan? 
Egyébként ő is annak a híve, hogy előbb legyen a fizetés, de ezt megfontoltan tegyék. Tehát 
legyen előkészítve és rögzítve, hogy mikortól, milyen módon, mikorra, hogyan kerülnek 
értesítésre, mik a szankciók? – figyelemmel mind arra, amit elmondott.  
Ez a javaslata. Úgy látja, hogy nincs több hozzászólás.  
Kéri a képviselő-testület tagjait, hogy az általa elmondottakról foglaljanak állást először, 
utána a bizottsági javaslatról, a hitelfelvételről, majd a rendeletmódosításról.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja javaslatát, mely szerint a határozati javaslat 
egészüljön ki egy 2. határozati javaslati ponttal. Határozati javaslat szövege az legyen, amit az 
előbbiekben elmondott. Felelős a jegyző asszony és az étkeztetést végző intézmények vezetői 
legyenek.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazattal elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
javaslatát, mely egy azonnali intézkedést jelez.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság javaslatát – 1 igen, 4 nem és 4 tartózkodással – nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi 
költségvetéséről szóló 1/2011. (II. 18.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatának 1. pontját.  
Név szerinti szavazás következik.  
Kéri a jegyző asszonyt, hogy tájékoztassa a képviselő-testület tagjait a szavazás menetéről.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az SZMSZ szerint a hitelfelvétel kérdésében név szerinti szavazást kell lefolytatni.  
ABC sorrendben szólítja meg a képviselőket.  
A képviselők az alábbi módon szavaztak: 
 
Boros Bálint     igen 
Czimbalek József  nincs jelen az ülésen 
Kárpáti László  igen 
Melles Zoltán   igen 
Melsin Valentin   nincs jelen az ülésen 
Dr. Novák János  igen 
Dr. Orbán Csaba  igen 
Rácz Ferenc   igen 
Sasvári Tamás   igen 
Simonovics Józsefné  igen 
Ormai István    igen 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslat 1. 
pontját egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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287/2011. (XII. 15.) számú határozat:  
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért maximum 80.000 eFt 

összegű rulírozó hitel felvételével a Somogy Takarék Szövetkezettől úgy, hogy a 
rendelkezésre álló keretből lehívott részletek a márciusi és a szeptemberi helyi adó 
befizetések időpontjához kötötten visszafizetésre kerülnek.  
Hozzájárul az 1. sz. kimutatásban feltüntetett ingatlanok fedezetként történő 
felajánlásához és a pénzintézet részére az iparűzési és a kommunális adó számlákra 
beszedési megbízási jogosultság biztosításához. 
Felhatalmazza a polgármestert és utasítja a jegyzőt a szükséges intézkedések, 
nyilatkozatok megtételére, a szerződések aláírására. 

 
Határidő: 2011. december 27. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elrendeli, hogy az 

étkeztetést végző intézményekben kerüljön megvizsgálásra annak lehetősége, hogy az 
étkezési térítési díjakat az étkezés igénybevételét megelőző hónapban szedjék be, 
valamint kerüljön kimunkálásra a díjfizetést elmulasztók szankcionálásának módja.  

 
Határidő: 2012. januári képviselő-testületi ülés 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
   Étkeztetést végző intézmények vezetői 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi 
költségvetéséről szóló 1/2011. (II. 18.) önkormányzati rendelet módosításának tervezetét. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város Önkormányzata 
2011. évi költségvetéséről szóló 1/2011. (II. 18.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
32/2011. (XII. 15.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
3.) Előterjesztés az építményadóról szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Dr. Novák János az előző napirendi pontjánál elmondta nagyjából az önkormányzat pénzügyi 
helyzetével kapcsolatos dolgokat. Gondol itt arra, hogy a mindenkori kormányok immár 
tizenvalahány éve nem képesek, nincs elhatározásuk arra, hogy az önkormányzatok 
finanszírozását rendbe tegyék, abból a szempontból, hogy átlátható, és működőképes 
önkormányzatok legyenek az országban. A gazdasági válság hatása nyilvánvalóan érződik a 
magyar gazdaságban és Nagyatádon is. Látják, hogy hány üzlet zár be, hányan építik le a 
vállalkozásukat. Ebben a helyzetben, amikor pontosan a vállalkozásokat érinti leginkább a 
gazdasági válság, szerencsétlen időpontnak tartja az építményadó bevezetését.  
Tudja, hogy az önkormányzatnak szüksége van a pénzre. Tisztában van vele, mint ahogy 
azzal is, hogy a környező városokban mindenhol bevezették, működik. Mégsem gondolja, 
hogy ennek most van itt az ideje, még tovább terhelve ezzel a vállalkozásokat, tovább rontva a 
pozíciójukat egy újabb adóval. Utal az építőiparra, ahol 27 %-os leépítés várható. 
Ebben a mai szituációban nem tudja támogatni. 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Teljes mértékben egyetért Sasvári Tamás képviselő úr által elmondottakkal. Ha 
visszagondolnak, és emlékeznek arra, hogy polgármester úr egy rövid matematikai számítás 
után kimondta, hogy ez az 500 millió Ft, az gyakorlatilag a költségvetési egyensúlyukat null 
szaldóra hozná, akkor úgy gondolja, hogy ha évekkel ezelőtt be lett volna ez vezetve – és itt 
nem 10 évre gondol vissza, hanem csak egy ciklusra, egy négy évvel ezelőttire – akkor már 
beljebb lennének jó pár számjeggyel a költségvetésben. Nem szívesen vezetik be ezt az 
adónemet, de látják, hogy év végéhez közeledvén az önkormányzatnak szüksége van egy 
olyan hitelfelvételre, ami jelen pillanatban likviditási gondok megoldására ad lehetőséget, és 
szükségessé vált ennek a hitelnek a felvétele. Amennyiben jövőre ezt az adónemet nem vetik 
ki, és nem jutnak többletbevételhez, akkor nem csak ezt a 70-80 millió Ft hitelt kell 
felvenniük, hanem ennek a jó pár szorosát.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Tegnap a bizottsági ülésen is ellenkező véleményen voltak. Ez most sem változott. Tudja, 
hogy Sasvári Tamás képviselő társa pontosan tisztában van az önkormányzat pénzügyi 
helyzetével és azzal is, hogy erre a pénzre szükségük van. Bár valószínűleg nem hozza rendbe 
az önkormányzat helyzetét, de valamiféle mozgásteret ad, vagy legalább némi forrást biztosít 
bizonyos kötelező vagy esetleg – jövőre is el tudnak végezni – nem kötelező feladatok 
ellátásához.  
Megértette, és most is megérti, hogy adót fizetni egyébként sem kellemes dolog. Pláne nem 
egy olyan környezetben, mint a jelen gazdasági helyzet, amikor munkavállalót és munkáltatót 
egyaránt mindenféle negatív tendencia sújt. Ennek ellenére azt gondolja, hogy az ő 
felelősségük az, hogy ezt a várost a lehető legjobb minőségben működtessék. Ehhez pénzt kell 
biztosítani. Az államra nem számíthatnak, akkor pedig marad Nagyatád város közössége, ha 
azt akarják, hogy a lehető legkisebb minőségromlás mellett egy működtethető, élhető város 
legyen Nagyatád, akkor ezért bizony áldozatot kell vállalni. Ez is egyfajta áldozat, ami ebben 
az építményadó formájában kifejezésre kerül. Tehát a feladatokhoz hozzá kell járulni az itteni 
adóknak, vállalkozóknak is.  
Nem szedtek be 10 évig ilyen adót, senki nem jelentkezett, hogy mivel nála maradt a pénz és 
jól megy a vállalkozása, ezért önként is fizetne. Felfogható ez a dolog úgy is, hogy ott hagyták 
10 évig ezt a pénzt és nem kérték, amikor jobban mentek a dolgok. Pont a bankok jutottak az 
eszébe, akik most nagyon tudnak sírni, hogy kivetették rájuk az adót, de amikor arról szóltak 
az év végi beszámolók, hogy hány száz milliárd Ft volt a tiszta nyereségük, akkor soha nem 
jutott eszükbe az, hogy esetleg ebből némileg a közösség javára is kellene fordítani, bár 
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nyilván nem hozható összefüggésbe a nagyatádi vállalkozók hozzáállása és magatartása a 
bankok viselkedésével, csak példaként említette.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nagyjából elmondta Dr. Ludas László azt, amit szeretett volna tolmácsolni.  
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság ülésén hosszan és több napirendi pontnál is ezek 
az anyagi dolgok felmerültek. Nem véletlen, hogy az előbbi térítési díjakkal vagy pl. a 
lakbéreknek és a térítési díjaknak az elmaradásával példálódzott. Itt pedig, mint ahogy Dr. 
Ludas képviselő társa is elmondta, nem nyúltak ehhez az adóhoz. Noha a környező 
településen már szedik, sőt, azon a szinten vannak, mint amire most Nagyatád készül.  
Ő inkább azt mondaná, hogy kicsit szemérmesek voltak, és bíztak abban, hogy majd csak jobb 
lesz a helyzet. Az apróbb emelések helyett elmaradtak a korrigálások, melyhez képest ez egy 
szerény mértékű emelés, hiszen egy sokkal nagyobb összeggel is emelhetnének.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Dr. Novák János képviselő társa által mondottakra reagál. Nem azon a szinten vannak más 
településsel, de a polgármester úr meg tudja erősíteni. Magasabb szinten vannak, évekkel 
ezelőtt voltak már azon a szinten, amit most kezdetként ők megállapítanak.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Úgy gondolja, hogy ez a döntés egy kudarc mindannyijuk számára. Nem örülnek annak, hogy 
meg kell, hogy lépjék. Megérti azokat a vállalkozókat, akik a saját vállalkozásukban nagyon 
nehezen tudnak teljesíteni és a csőd szélén állnak. Nekik ez a teher, biztos, hogy nagyon nagy 
teher. Megértésüket kéri. Úgy látja, hogy kénytelenek – bár nem ezt ígérték, hanem a 
vállalkozók támogatását – de nincsenek abban a helyzetben, mikor kilakoltatásokról kell, 
hogy döntsenek, a gyermekek étkeztetésével van probléma. Kénytelen összességében nézni, 
ezért ő is úgy gondolja, hogy meg kell, hogy szavazzák.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Szükségét látja annak, hogy kiegészítse Dr. Orbán Csaba képviselő társát. Ez nem az ő 
kudarcuk, hanem az elmúlt időszak kudarca. Az állam kudarca, hogy további bevételekre 
kényszeríti az önkormányzatokat. Üres a kassza, arra vannak ösztönözve, hogy bevételeket 
képezzenek. Még egyszer hangsúlyozza, hogy nem az elmúlt egy év, hanem az elmúlt 10-15 
év kudarca.  
 
Ormai István polgármester:  
Úgy látja nincs több hozzászólás. Kéri a jegyző asszonyt segítsen a szavazás 
lebonyolításában.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az SZMSZ szerint ebben a kérdésében is név szerinti szavazást kell lefolytatni.  
ABC sorrendben szólítja meg a képviselőket.  
A képviselők az alábbi módon szavaztak: 
 
Boros Bálint     igen 
Kárpáti László  igen 
Melles Zoltán   igen 
Dr. Novák János  igen 
Dr. Orbán Csaba  igen 
Rácz Ferenc   igen 
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Sasvári Tamás   nem 
Simonovics Józsefné  igen 
Ormai István    igen 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület az építményadóról szóló 
önkormányzati rendeletet – 8 igen és 1 nem – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az építményadóról szóló 33/2011. 
(XII. 16.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
4.) Előterjesztés a magánszemélyek kommunális adójáról szóló 45/2001. (XI. 30.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Hozzászólások: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Ismét egy adómérték emelésről tárgyalnak. Ez a képviselő-testület 1996. évi adókivetése, 
mely, ha jól tudja 2007-ben lett módosítva utoljára. Azt gondolja, hogy ha e két időszak 
között már egyszer lett volna módosítva, akkor most kevésbé nagyot kellene lépni ennek 
terén. Sajnálja, hogy ez nem történt meg. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Név szerinti szavazást ír elő az SZMSZ.  
Kéri a képviselő-testület tagjait, hogy nevük elhangzását követően foglaljanak állást.  
A képviselők az alábbi módon szavaztak: 
 
Boros Bálint     igen 
Kárpáti László  igen 
Melles Zoltán   igen 
Dr. Novák János  igen 
Dr. Orbán Csaba  igen 
Rácz Ferenc   igen 
Sasvári Tamás   nem 
Simonovics Józsefné  igen 
Ormai István    igen 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a magánszemélyek 
kommunális adójáról szóló 45/2001. (XI. 30.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
önkormányzati rendeletet – 8 igen és 1 nem – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a magánszemélyek kommunális 
adójáról szóló 45/2001. (XI. 30.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 34/2011. (XII. 
16.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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5.) Előterjesztés a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, illetőleg a közüzemi 
csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Az ülésen jelen vannak a szolgáltató képviselői. Név szerint Kollár József értékesítési és 
marketing osztályvezető Siófokról és Kiss László a nagyatádi DRV Zrt. üzemvezetője.  
Megkéri őket, fáradjanak az asztalhoz.  
Üdvözli, majd bemutatja őket a képviselő-testület tagjainak.  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
Tájékoztatja a szolgáltató képviselőit a napirend tárgyalási menetét illetően.  
 
Hozzászólások: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Országos probléma a társasházak vízelszámolása (főmérők, almérők, lakossági mérők). Eltelt 
egy év. Mit tettek annak érdekében, hogy ez a probléma megoldódjon? 
Önök szolgáltatók. Önöktől a fogyasztók nem csak azt várják el, hogy emeljék az árakat, azt 
is elvárják, hogy korrekt legyen az elszámolás, hogy a be nem fizetett összeggel ne más 
legyen terhelve. Ne egy lakóközösség legyen terhelve.  
 
Kollár József értékesítési és marketing osztályvezető DRV. Zrt. Siófok: 
A társasházi főmérő és mellékmérő különbözete egy olyan országos probléma, melyről talán 
az elmúlt években is beszéltek. Ez nem csak DRV specifikus, ez a teljes ország területén így 
van. Tudomásul kell venni, hogy ez egy meglehetősen szerencsétlen állapot következménye, 
amely azt jelenti, hogy a szolgáltatási pont a társasházak esetében alapvetően a főmérőnél 
van, viszont a fogyasztás megosztására pedig a mellékmérőket használják.  
Ezekbe nem merül bele szakmailag, de ez nyilván messzire vezetne, hiszen a szolgáltatónak a 
felelőssége – amennyiben a mellékmérőket tekintené a szolgáltatási pontnak – akkor bent 
lenne egészen a fogyasztó lakásában egy társasház esetében egészen a mérőig. Ugye itt 
leginkább arról beszél, hogy hol húzódik a határ a szolgáltatói felelősség és a lakosnak a 
felelőssége között. Ez a pont a szolgáltatási pont.  
Ez egy olyan országos probléma, amellyel küzdenek ők is, mint mindegyik szolgáltató. A 
maguk részéről annyit tudnak tenni, hogy igyekeznek minél nagyobb mértékben rádió jeladós 
mérőket beépíteni a rendszerükben. A rádió jeladós mérő sajátossága, hogy kívülről 
leolvasható egy időben, és amellett, hogy kimutatja a visszaéléseket egy társasház esetében 
még az esetleges műszaki problémák megállapítására is módot nyújt. Ez egy olyan modern 
rendszer, amit egyébként a nyugati országokban már alkalmaznak. Viszont azt is látni kell, 
hogy a költsége meglehetősen magas. Tehát egy ilyen – eleve más mérési pontosságú mérőket 
kell beszerelni ilyen esetben, némileg más technológiájút is – és ezt fel kell szerelni egy olyan 
jeladóval, aminek nyilván van egy plusz költsége. Utolsó tudomása szerint felszereléssel 
együtt kb. 20 eFt mérőnként. Egy társasházban, ahol több helyen futhat fel a víz – akár egy 
lakásban több mérő is lehet – akkor rögtön látható, hogy főleg a jelen gazdasági helyzetben 
azért ez egy viszonylag nyomós tétel lehet egy lakás esetében. Amit tenni tudnak, hogy ezt a 
mérősítést igyekszenek elősegíteni, amennyiben konkrétan van igény egy társasház részéről, 
hogy ők megfinanszírozzák azt, hogy ilyen mérőkre cseréljék, akkor ezt megteszik. El kell, 
hogy mondja, hogy nagyon jó eredményeket hoz. Több olyan társasház esetében, ahol évekig 
szenvedtek azzal, hogy mérési különbözet van, furcsa módon a felszerelést követően 
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megszűntek ezek a problémák, mely azt mutatja, hogy ott korábban valószínűleg voltak 
visszaélések.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Az előterjesztés előbb készült, mint a hírek jöttek. Valószínűleg tudják, hogy a jövő héten 
fogja tárgyalni a parlament a víz, csatornadíjakat illetve az ezzel kapcsolatos szolgáltatásokról 
szóló jogszabályt. Most már napvilágot látott, hogy 2014-től hatósági árszabályozást 
szeretnének bevezetni, ennek alapján egy felső határt határoznának meg, ami alatt lehetne 
mozgástere az önkormányzatnak illetve a szolgáltatóknak. A másik pedig ha jól tudja, ez a 
jogszabály vagy átmeneti rendelkezések arról szólnának, hogy bármilyen mértékű emelést 
határoznak meg még az idén az önkormányzat képviselő-testületei vagy a szolgáltatók, a felső 
plafon a 2,5 % lehet. Hogy ez technikailag, jogilag hogyan oldja meg a parlament, az nem az 
önkormányzat dolga. De az előterjesztésben ennél nagyobb mértékű emelés van, így azzal is 
kell számolniuk, hogy egy ilyen jogszabály hatályba lépésével ez korrigálásra fog kerülni. 
Ezzel kapcsolatban van-e több információjuk? Mi az álláspontjuk? 
 
Kollár József értékesítési és marketing osztályvezető DRV. Zrt. Siófok: 
A képviselő úr által elmondottak helytállóak. A jelenlegi információjuk szerint 2,56 % az a 
mérték, amivel maximális mértékben emelkedhetnek az ez évi díjakhoz képest a díjak a 
törvény elfogadását illetően. Egyébként ugyanez lesz az állami művekre alkalmazható 
maximális díjemelés mértéke is. Roppant egyszerű magyarázata van. Ha az ÁFA 
emelkedéssel kiszámolják, akkor ez pont megfelel a 4,2 %-os kormány által prognosztizált 
inflációnak. Valószínűleg ennek a hátterében ez is áll, hogy éppen 2,56 %.  
Készült erre a mai ülésre azzal a javaslattal, hogy bár szerződés szerint ez az előterjesztés azt 
a díjat tartalmazza, ami a két fél között, azt gondolja, hogy jogilag elfogadható és indokolt, 
hogy amennyiben az önkormányzat számára is elfogadható, akkor menjenek el a bruttó 4,2 % 
felé, melyből visszaszámolva egy nettó 2,56 %-os nettó emelkedést jelentene.  
Úgy gondolja, hogy ezzel megfelelnek a várható jogszabályi követelményeknek is. Illetve úgy 
gondolja, hogy az önkormányzat részére is egy jóval kedvezőbb javaslat annál, mint ami 
egyébként szerződés szerint a szolgáltatónak járna.  
 
Ormai István polgármester:  
Tehát azt javasolja, hogy az üzemelési díj ennyivel nőjön?  
 
Kollár József értékesítési és marketing osztályvezető DRV. Zrt. Siófok: 
Így van.  
 
Ormai István polgármester:  
Akkor a szolgáltatási díj is ennyivel nő? 
 
Kollár József értékesítési és marketing osztályvezető DRV. Zrt. Siófok: 
Tekintettel arra, hogy szerződésük alapján, üzemelési díjat határoznak meg, a szolgáltatási 
díjnak végső mértéke nyilván azon múlik, hogy az önkormányzat mennyi eszközhasználati 
díjat állapít meg pluszban.  
 
Ormai István polgármester:  
Ez a 2,56 % -os változó emelési lehetőség ugye a nettó értékekre vonatkozik? 
 
Kollár József értékesítési és marketing osztályvezető DRV. Zrt. Siófok: 
Így van.  
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Ormai István polgármester:  
Megállapított szolgáltatási díjakra vonatkozik, és ha ennyit emelnek, akkor a koncessziós 
díjnál ugyan ott lesznek.  
Akkor, amit mondott nem helytálló, hiszen nincs lehetősége az önkormányzatnak változtatni 
rajta. Van most egy szolgáltatási díj, törvény szerint azt ezzel a 2,5 %-kal lehet megemelni, ha 
a szolgáltató is ezt a 2,5 %-ot kéri – ami egyébként egy nagyon korrekt ajánlat és köszöni 
szépen – akkor gyakorlatilag az eszközhasználati díj ugyanannyi marad. Igaz? Mindketten 
ugyan azt értik alatta ugye? – csak azért, nehogy félreértés legyen. 
Mi történik akkor, ha mégsem ennyi lesz a szabályozás? Tehát azt mondják a parlamenti vita 
során, hogy ne 2,5%, hanem pl. 3,1 % legyen. Díjat év közben lehet változtatni? – jegyző 
asszonyt kérdezi. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Egy évre szól a díj.  
 
Ormai István polgármester:  
Két verzió van. az egyik, hogy amit mondott Kollár úr, azt elfogadják. Megállapítják az új 
üzemeltetési díjat szennyvízre, vízre. Ezt emelik át a mostani szolgáltatási díjra. És akkor így 
minden 2,56 %-kal emelkedik. A másik, elfogadva az ajánlatot az üzemelési díjat 
megállapítják ezzel a 2,56 %-kal, de az önkormányzat így hagyja a szolgáltatási díjait, és ha a 
törvény nem változik és ez lesz a szolgáltatási díj emelés maximális lehetősége, akkor ahhoz 
alkalmazkodnak és januárban korrigálnak. Lefele korrigálhatnak? – jegyző asszonyt kérdezi.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Igen, lehet.   
 
Kollár József értékesítési és marketing osztályvezető DRV. Zrt. Siófok: 
Igen, ez maximált.  
 
Ormai István polgármester:  
Ez a két lehetőség van ebben a helyzetben, amikor véglegeset nem tudnak arról, hogy mi fog 
történni.  
 
Kollár József értékesítési és marketing osztályvezető DRV. Zrt. Siófok: 
Látni kell, hogy szinte hétről hétre változó, roppant izgalmas időszakot élnek, amikor épp 
most terjesztették be a viziközmű törvény tervezetét, menetközben változott az álláspont arra 
nézve, hogy az állam tulajdonú közműveken milyen mértékű lesz a díjemelés.  
Azt gondolja, hogy most, amikor szép lassan dönteni kell a díjról, akkor valamifajta fogódzót 
muszáj találniuk, valamit muszáj biztos pontnak tekinteniük. Véleménye szerint ezt a 2,56 % 
tekintsék annak. Egyébként elég nagy valószínűséget ad annak, hogy ez így marad, hiszen 
nem véletlenül lett ez pont így kiszámítva, hogy ez a 4,2 % -os inflációt hozza ki bruttóban.  
Ha még nagyobb teret engednének a díjemelésnek – amit nem valószínűsít – akkor, azt 
gondolja, hogy ez az ő kockázatuk volt.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A Pénzügyi Bizottság tegnapi ülésén tárgyalt ebben a témában. Az ülésről készített 
javaslatban az szerepel, hogy a napirendet nem fogadja el a bizottság.  
Helyesbít, elmondja, hogy a bizottság az előterjesztés határozati javaslatát tényleg nem 
fogadta el, viszont az önkormányzati rendeletet igen.  
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Ormai István polgármester 15 
55 

órakor, egy hosszabb szünetet rendel el.  

16
16

 órakor az ülés folytatódik.  

 
Ormai István polgármester:  
Kéri a képviselőket, hogy nézzék az előterjesztés határozati javaslatát. 
Ott leírják, hogy a szolgáltatót megillető üzemeltetési díj hogyan alakulna. Úgy alakul, úgy 
változik, hogy az ivóvíz vonatkozásában a 238 Ft/m3 helyett 233 Ft/m3, a szennyvízcsatorna 
szolgáltatás vonatkozásában pedig a 261 Ft/m3 helyett 255 Ft/m3 lenne.  
Ez így, akkor most forintban is rögzítve van. Ezt a határozati javaslatot nyugodt szívvel 
javasolja elfogadásra. A rendeletben a szolgáltatási díjak szerepelnek. Ott nagyon sok 
lehetőség van, nem tudják pontosan, hogy az új szabályozás végül is milyen mértéket és 
arányt rögzít, mikortól és milyen hatállyal. Ezért úgy gondolja, hogy ezeknek a pontos 
ismeretében kell, hogy hozzá igazítsák a törvénymódosításhoz a díjaikat. Ezt történt most a 
változások tekintetében.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, 
illetőleg a közüzemi csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát azzal a 
módosítással, hogy az ivóvíz vonatkozásában a 238 Ft/m3 helyett 233 Ft/m3, a 
szennyvízcsatorna szolgáltatás vonatkozásában pedig a 261 Ft/m3 helyett 255 Ft/m3 összeg 
legyen.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a közüzemi vízműből 
szolgáltatott ivóvízért, illetőleg a közüzemi csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 
3/1995. (III. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
288/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Képviselő-testülete a 2012-es viziközmű üzemeltetési díjat ivóvíz 
szolgáltatás vonatkozásában 233 Ft/m3, szennyvíztisztítás, csatorna szolgáltatás 
vonatkozásában 255 Ft/m3 összeggel jóváhagyja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, 
illetőleg a közüzemi csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) 
önkormányzati rendelet módosítását változatlan formában.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület az önkormányzati 
rendeletet egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a közüzemi vízműből szolgáltatott 
ivóvízért, illetőleg a közüzemi csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 
1.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 35/2011. (XII.16.) önkormányzati rendelete a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Ormai István polgármester:  
Megköszöni a DRV Zrt. képviselőinek a megjelent, a konstruktív hozzáállást.  
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Kollár József értékesítési és marketing osztályvezető DRV. Zrt. Siófok: 
Megköszöni az egész éves együttműködést. Kiss László kollégájától tudja, hogy különösebb 
műszaki probléma, fennakadás a szolgáltatásban talán nem volt.  
Reméli, hogy a jövőben egyre magasabb színvonalon sikerül majd működtetniük közösen a 
közműveket.  
Elmondja, hogy a viziközmű szolgáltatás jövőre más lesz, így egy év múlva egészen más 
helyzetben találkoznak.  
Ormai István polgármester:  
Javasolja, hogy a temetőkről és a temetkezésről szóló 23/2000. (IX. 29.) önkormányzati 
rendelet módosításáról szóló előterjesztést (12. napirend) – a megbeszéltek szerint – hozzák 
előre, tekintettel arra, hogy megérkezett Puskás Béla a Somogy Megyei Temetkezési 
Szolgáltató Kft. ügyvezető igazgatója. 
 
Ormai István polgármester:  
Megkéri Svégel Gábor irodavezetőt, kísérje ki a vendégeket.  
 
 
6.) Előterjesztés a temetőkről és a temetkezésről szóló 23/2000. (IX. 29.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Ormai István polgármester:  
A 12. napirendet tárgyalják.  
Tisztelettel köszönti Puskás Béla ügyvezető igazgató urat. Megkéri, hogy fáradjon ki a 
mikrofonhoz.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a temetőkről és a temetkezésről szóló 23/2000. 
(IX. 29.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
289/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Somogy Megyei Temetkezési 
Szolgáltató Kft. nagyatádi temetők üzemeltetésével összefüggő bevételeiről és kiadásairól 
szóló tájékoztatóját tudomásul veszi. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a temetőkről és a temetkezésről szóló 23/2000. 
(IX. 29.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló önkormányzati rendeletet.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület az önkormányzati 
rendeletet egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a temetőkről és a temetkezésről szóló 
23/2000. (IX. 29.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 36/2011. (XII.16.) 
önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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Ormai István polgármester:  
Megköszöni Puskás Béla ügyvezető igazgató úrnak a megjelenést.  
 
Kárpáti László alpolgármester úr kikíséri a vendéget, a képviselő-testület létszáma: 8 fő 

 

 

7.) Előterjesztés a vízterhelési díj megfizetéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a vízterhelési díj megfizetéséről szóló 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
290/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a 

Környezetterhelési díjról szóló 2003. évi LXXXIX. törvény alapján kiszámított 
vízterhelési díjjal, annak megosztására a következők szerint: 

 
                             Lakossági fogyasztók     3,70 Ft/ m3  
                             Közületi fogyasztók és       
                             előtisztítóval rendelkező fogyasztó             25,05 Ft/m3 
 
2. A Képviselő-testület felkéri a szolgáltatást végző DRV Zrt-t a számlázás 

lebonyolítására. 
 
Határidő: 2012. január 1. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Kárpáti László alpolgármester visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma: 9 fő  

 
 
8.) Előterjesztés a települési folyékony hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 

20/2004. (VI. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról és a megállapodás 
meghosszabbításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester  
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a települési folyékony hulladékkezelési helyi 
közszolgáltatásról szóló 20/2004. (VI. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról és a 
megállapodás meghosszabbításáról szóló tervezetet. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet módosításáról és 
a megállapodás meghosszabbításáról szóló tervezetet egyhangú – 9 igen – szavazattal 
elfogadja.  
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Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a települési folyékony 
hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 20/2004. (VI. 1.) önkormányzati rendelet 
módosításáról és a megállapodás meghosszabbításáról szóló 37/2011. (XII.16.) 
önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
9.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló lakások lakbérének 

megállapításáról szóló 9/1998. (IV.1.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Mennyi a közös költség illetve szemét díj egy átlagos család lakbéréből?  
 
Ormai István polgármester:  
Javasolja, hogy a Kutiné Csicskár Edit a Városgondnokság igazgatója fáradjon az asztalhoz. 
Ők kezelik a lakásokat, ők állnak szerződéses kapcsolatban a bérlőkkel, ők fizetik a közös 
költsége.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Beszéltek ma már a kintlévőségekről és a nem fizetett szolgáltatásokról.  
Van arról információja, hogy mekkora nagyságrendű a most ki nem fizetett szolgáltatások 
összege?  
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
A közös költség mértékét minden társasház határozatban határozza meg. Erről, lakásra szabott 
információt nem tud adni. A nagyatádi lakosokra vonatkozó hulladékszállítási díj vonatkozik 
a lakások bérlőire is.  
 
Ormai István polgármester:  
Ennél konkrétabban kér tájékoztatást.  
Kéri, hogy nagyságrendileg mondja meg azt az összeget, melyet egy hónapban a 
Városgondnokság a társasházi közösség felé fizet.  
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
600 eFt.  
 
Ormai István polgármester:  
Tehát egy hónapban 600 eFt-ot utalnak a társasházaknak az önkormányzati bérlakások közös 
költsége fejében, amiben benne van a hulladékszállítási díj is? 
Mivel ez havi összeg, megszorozva 12-vel, szép kis összeg jön ki egy évre.  
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Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
A kintlévőségekről annyit tud elmondani, hogy a 2011. évi hátralék mértéke az november 30-i 
állapot szerint 5,9 mFt. A teljes hátralék mértéke 13,7 mFt, amit az előző évek hátralékaiból 
és a 2011. évből adódik.  
 
Ormai István polgármester:  
Viszonyítás? 
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
Az előterjesztésben szerepelnek a viszonyítások. A fizetési morál ebben az évben csökkent, 
míg tavaly kb. 87 % volt, az idén ez 80 %-os.  
 
Ormai István polgármester:  
Véleménye szerint ahhoz viszonyítsanak, hogy mennyi az éves lakbér kivetés, tehát mennyi 
lakbért számláznak egy évben.  
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
Az előterjesztés tartalmazza. Más az előirányzat és más a kivetett lakbér összegének a száma, 
mert az előirányzatnál már a fizetési hajlandóság alapján számítják az előirányzat mértékét. A 
tárgyévi számlázott lakbérek 26 mFt-ot tettek ki. Tervezve 24,9 mFt volt.  
Az éves lakbér befizetés a tavalyi évhez képest összegében növekedett. Ez kb. 330 eFt-tal 
több mint tavaly. Viszont a tavalyi hátralék összege – amit a bérlők hátralékba fizettek – az 
kb. 3,2mFt-t volt, most csak 6,2 mFt. Tehát a hátralékként befizetett összeg sajnos csökkent.  
 
Ormai István polgármester:  
A végén a két szám nem fordítva van? 
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
Nem, sajnos nem.  
 
Ormai István polgármester:  
Akkor lehet, hogy nem jól értette… 
Van egy aktuális, ebben az évben keletkezett hátralék. Kérdése, hogy ez mennyi? 
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
5,9 mFt.  
 
Ormai István polgármester:  
Ez a fő adat, ez határozza meg, hogy hogyan néz ki, és ez egy kb. 32 mFt-os éves lakbér 
megállapításból.  
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
Nem. 26 mFt-os kivetett – számlázott – lakbér.  
 
Ormai István polgármester:  
A december is le van számlázva? 
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
Igen, az is.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzat tulajdonában álló lakások 
lakbérének megállapításáról szóló 9/1998. (IV.1.) önkormányzati rendelet módosítását. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet módosítását 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonában álló 
lakások lakbérének megállapításáról szóló 9/1998. (IV.1.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló 38/2011. (XII.16.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi. 
 
 
10.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata és Szervei Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 17/2011.(IX. 2.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata és Szervei 
Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 17/2011.(IX. 2.) önkormányzati rendelet 
módosítását. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet módosítását 
egyhangú – 8 igen és 1 tartózkodással – elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város Önkormányzata és 
Szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 17/2011.(IX. 2.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló 39/2011. (XII.16.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi. 
 
 
11.) Előterjesztés a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, védőnői, iskola-

egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII.5.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, 
védőnői, iskola-egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII.5.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
291/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dr. Cakó Bt-vel 

(képviseletében: Dr. Cakó Judit), a MIKÓ Bt-vel (képviseletében: Dr. Mikó Rita 
Mária) és a Dr. S. Elke Bt-vel (képviseletében: Turnerné Dr. Sauerhering Elke 
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Cornelia) 2011. december 16-i hatállyal feladat-ellátási szerződést köt a jelen 
előterjesztés mellékletét képező tartalommal. 

 

2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a 
polgármestert arra, hogy a feladat-ellátási szerződéseket aláírja. 

 

Határidő: 2011. december 16. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, 
védőnői, iskola-egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII.5.) 
önkormányzati rendelet módosítását. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet módosítását 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a háziorvosi, házi gyermekorvosi, 
fogorvosi, védőnői, iskola-egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. 
(VII.5.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 40/2011. (XII.16.) önkormányzati 
rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
12.) Előterjesztés az étkezési nyersanyagnorma és az étkezési térítési díjak 

megállapításáról, valamint a gyermekvédelmi és szociális személyes gondoskodásról 
szóló 7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Kiegészíti az előterjesztést a bölcsődei térítési díjakkal, ezért kiosztásra került a rendelet-
tervezet. A bölcsődei intézményi térítési díjak megállapítása úgy történik, hogy az intézmény 
fenntartója – a Rinyamenti Kistérségi Többcélú Társulás Társulási Tanácsa – határozza meg 
az intézményi térítési díjat. Ezt követően a társult települések önkormányzatainak képviselő-
testületei el kell, hogy fogadják, rendeletükbe be kell, hogy építsék.  
A bölcsődei intézményi térítési díjat a tegnapi ülésén fogadta el a társulási tanács. Az 
intézményi térítési díj az eddigi 380 Ft/nap helyett 390 Ft/nap lett, mely már az ÁFA-val 
megnövelt összeg. Hogy egységes legyen a rendeletben a két melléklet, az óvodai, általános 
iskolai térítési díjak itt is ÁFA-val növelt összegben szerepelnek. Így akkor még az 5 %-os 
normaemelési javaslathoz hozzáadódik a 2%-os ÁFA növekedés, ami egyébként is 
hozzáadódott volna, mert a rendelet ÁFA nélkül tartalmazta eddig.  
Kéri a képviselő-testületet, hogy így fogadja a rendelet-tervezetet.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az étkezési nyersanyagnorma és az étkezési 
térítési díjak megállapításáról, valamint a gyermekvédelmi és szociális személyes 
gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát. 
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
292/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
1. A Képviselő-testület az önkormányzat által fenntartott intézmények élelmezési 

normáját 2012. január 1-től az alábbiak szerint állapítja meg: 
  ÁFA nélkül, 
     Ft-ban 

B.) Oktatási intézmények 
1. Napközi otthon 
  a.) óvodai napközi otthon (tízórai, ebéd, uzsonna) 254 
  b.) általános iskolai napközi otthon  333 
       (tízórai, ebéd, uzsonna) 
   
c.) általános iskolai   - tízórai   61 
                                    - uzsonna   61 

  2. Ebéd 
      a.) általános iskolai menza 211 
           b.) középiskolai menza 228 
 
 3. Kollégium 
     a.) szakiskolai tanulók 515 
          b.) középfokú okt. intézményben tanulók 
               (szakmunkástanulók is) 515 
 
C.) Személyzeti étkeztetés 

 
    Minden intézményben      
 - reggeli  101 
                              - tízórai  61 
                              - ebéd   236 
                              - uzsonna                                                               61 
                              - vacsora                                                              192 
 

2. A felnőtt (alkalmazotti, szociális, vendég) étkeztetés térítési díját a norma és az 
intézményben megállapított előző évi rezsi költség alapján, az intézmények saját 
hatáskörben állapítják meg.  Külön-külön kerül megállapításra az ellátottak, az 
alkalmazottak és a vendégek térítési díja. Az önkormányzat intézményeiben 
foglalkoztatott közalkalmazottak, és köztisztviselők körében a térítési díj a saját 
alkalmazottakra megállapított mértéket nem haladhatja meg. 

 
Határidő: 2011. december 31. 
Felelős: Szakályné Pintér Mária főigazgató 
 Rongáné Csányi Katalin igazgató 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az étkezési nyersanyagnorma és az étkezési 
térítési díjak megállapításáról, valamint a gyermekvédelmi és szociális személyes 
gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosítását.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet módosítását 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja.  
 



 31 

Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az étkezési nyersanyagnorma és az 
étkezési térítési díjak megállapításáról, valamint a gyermekvédelmi és szociális személyes 
gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 41/2011. 
(XII. 15.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
13.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló nem lakáscélú helyiségek 2012. évi 

irányadó bérleti díjainak, valamint a helyi piac és vásár 2012. évi helyhasználati és 
helybiztosítási díjainak megállapításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzat tulajdonában álló nem 
lakáscélú helyiségek 2012. évi irányadó bérleti díjainak, valamint a helyi piac és vásár 2012. 
évi helyhasználati és helybiztosítási díjainak megállapításáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
293/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat 

vagyonának hasznosításáról szóló 30/2008. (IX. 1.) rendeletének 74. §-ában 
meghatározott szabályok alapján, az önkormányzat tulajdonában álló, a 
vásárcsarnokban lévő üzletek kivételével minden nem lakás célú helyiség: 

- bérleti jogának elnyerésére 2012. évben kiírásra kerülő pályázatokban, illetve  
 - 2012. évben a bérleti jog meghosszabbításoknál alkalmazható  

2012. évi irányadó bérleti díjat a 2011. évi irányadó bérleti díj 105 %-ában – az 
értéket 10.- Ft-ra kerekítve – állapítja meg az alábbiak szerint: 

 
a. Üzlet és irodahelyiségeknél, vendéglátás kivételével minden egyéb 

tevékenységnél: 
 

a./1.Panel épületen kívül minden egyéb technológiával készült épületben lévő 
helyiségeknél (Ft/m2/hó+ÁFA):               

   I/1 övezet 1.380.- 
   I/2.övezet 1.270.-  
  II.  övezet 1.090.-  

  III. övezet    830.-               
 

 a./2.Panel épületben lévő helyiségeknél (Ft/m2/hó+ÁFA) 
  I/2. övezet 1.090.- 
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b. Pincéknél (Ft/m2/hó+ÁFA): 
 I/2. övezet    450.- 
 

c.    Nyitott, fedett tárolóknál (Ft/m2/hó+ÁFA): 
  I/2. övezet    250.- 
 II.   övezet    220.- 
 

d. Garázsoknál (Ft/m2/hó+ÁFA): 
 I./2 övezet    490.- 

  II.   övezet    450.- 
 

e. Önálló raktárak (Ft/m2/hó+ÁFA): 
 I.  övezet    490.-  

  II. övezet    450.-  
 
2. A Képviselő-testület az önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló 30/2008. 

(IX. 1.) rendeletének 74. §-ában meghatározott szabályok alapján, a 
vásárcsarnokban lévő önkormányzati tulajdonú üres és üressé váló üzletek: 

- bérleti jogának elnyerésére, kiírásra kerülő pályázatokban, illetve  
 - kérelem alapján a bérleti jog meghosszabbításoknál alkalmazható   

2012. évi irányadó bérleti díjat a 2011. évi díj 105 %-ában – az értéket 10.-Ft-ra 
kerekítve – állapítja meg: 

  a. büfé:    1.530.- Ft/m2/hó+ÁFA 
b. egyéb üzlet:   1.380.- Ft/m2/hó+ÁFA. 
 

3. A Képviselő-testület a piacok és vásárok tartásáról szóló 39/1995. (XII. 31.) 
rendeletének 5. § (7) bekezdésben meghatározott szabályok alapján a 2012. évi 
helyhasználati és helybiztosítási díjakat a 2011. évi díjjal azonos összegben állapítja 
meg: 

 
a. napi helyhasználati díj: 

- vásárcsarnokban (asztalról) 400.-Ft/m/nap 
- vásárcsarnokban (asztalról) csak 1 m-t igénylők esetében 200.-Ft/m/nap 
- sátras árusításnál 

biztosított helyek esetében 400.-Ft/m/nap 
nem biztosított árusítás esetében 800.-Ft/m/nap 

- sátrak mögött parkoló gépkocsi és utánfutók 300.-Ft/m/nap 
- büfé kocsi (áram- és vízdíjat tartalmazza) 4.000.-Ft/m/nap 
 

b. helybiztosítási díj: 
Féléves helybiztosítási díj: 

- sátras árusításnál 500.-Ft/m/nap 
- büfé kocsinál 500.-Ft/m/nap 

 
Vásárcsarnokban: 

- asztalról történő árusításnál 500.-Ft/m/nap 
- asztalról történő árusításnál 1 m-t igénylők esetén 200.-Ft/m/nap 

 
4. A Képviselő-testület az 1989. évi II. tv. hatálya alá tartozó szervezetek részére 

biztosított helyiségek 2012. évi irányadó bérleti díját övezettől függetlenül a 2011. évi 
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irányadó bérleti díj 105 %-ában – az érték 10.- Ft-ra kerekítve – 620.-Ft/m2/hó+ÁFA 
összegben állapítja meg.  

 
5. A Képviselő-testület az Somogy Megyei Mezőgazdasági Szakigazgatási Hivatal 

részére a Nagyatádi Falugazdász Körzetközpont működtetésére a Nagyatád, Baross 
Gábor utca 5. szám irodaház második emeletén biztosított összesen 34,6 m2-es két 
iroda 2012. évi bérleti díját rezsiköltségekkel együtt a 299/2010. (XII. 16.) számú 
határozattal elfogadott 2011. évi díj 105 %-ában, azaz évi 107.855.- Ft+ÁFA-ban 
állapítja meg. 

 
 
6. A Képviselő-testület az Igazságügyi Hivatal működtetéséhez a hatékonyabb és 

lakosság közelibb jogszolgáltatás, a vidéki ügyfélfogadás és területi feladatok 
ellátásához a Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám alatti épület földszintjén 
biztosított 6. számú 15,1 m2-es iroda 2012. évi bérleti díját rezsiköltségekkel együtt a 
299/2010. (XII. 16.) számú testületi határozatban meghatározott 2011. évi díj 105 %-
ában, azaz havi 13.480.- Ft+ÁFA-ban állapítja meg. 

 
7. A Képviselő-testület a Dél-dunántúli Regionális Egészségbiztosítási Pénztár 

működtetéséhez a hatékonyabb és lakosság közelibb egészségbiztosítási szolgáltatás 
ellátásához a Nagyatád, Baross Gábor utca 5. szám alatti épület első emeletén 
biztosított 112. számú 15,75 m2 nagyságú iroda 2012. évi bérleti díját 
rezsiköltségekkel együtt a 299/2010. (XII. 16.) számú testületi határozatban 
meghatározott 2011. évi díj 105 %-ában, azaz havi 14.110.- Ft+ÁFA-ban állapítja 
meg. 

 
8. A Képviselő-testület a bérleti díj emelésének módját és mértékét – amelyet a 

pályázati eljárás során alkalmazni és a megkötésre kerülő szerződésekben rögzíteni 
kell – az alábbiak szerint határozza meg: 

- A pályázati licit során kialakuló bérleti díj 
csak 2012. évre vonatkozik.  
- A bérleti díj ezt követően minden év január 

1.-től – a szerződő felek külön megállapodása nélkül – a KSH által az előző 
évre megállapított általános fogyasztóiár-index mértékével emelkedik. 

 
Határidő: 2012. évi eljárásokban folyamatosan 
Felelős : Ormai István polgármester 
 
 
14.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény maximális csoport/ 

osztálylétszámai eltérésének engedélyezéséről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Ormai István polgármester:  
Tájékoztatja a képviselő-testület tagjait, hogy az ülésen jelen van Tóthné Miseta Zsuszanna 
igazgató asszony. Ha valakinek kérdése van, szívesen válaszol.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Közoktatási Intézmény maximális 
csoport/osztálylétszámai eltérésének engedélyezéséről szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
294/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a fenntartói jogok 
gyakorlója a Nagyatádi Központú Nevelési és Oktatási Intézményfenntartó Társulás 
által fenntartott Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola, Sportiskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai Szakszolgálat közoktatási intézmény 
óvodáiban és iskoláiban, a jogszabályban meghatározott maximális 
csoport/osztálylétszámoktól való eltérést a melléklet szerint engedélyezi.  
 
Határidő: 2011.december 30. 
Felelős: Ormai István 
   Dr. Kovács Ildikó 
   Szakályné Pintér Mária 
 
 
15.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézménye részére egy garázs és egy üres 

helyiség biztosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Közoktatási Intézménye részére 
egy garázs és egy üres helyiség biztosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
295/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonában 
álló nagyatádi 7 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Széchenyi tér 7. szám alatt 
lévő ingatlanon elhelyezkedő garázssoron lévő 1 db garázsra, valamint az épületben lévő 
1 db üres helyiségre a Nagyatádi Közoktatási Intézmény részére: 

- 2011. december 16. napjától, 
- az intézmény gépjárműve illetve vagyontárgyainak tárolása céljából, 
- a helyiségek más célú hasznosításáig  

térítésmentes használati jogot biztosít. 
 
Határidő: döntésről értesítés 2011.december 19. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Megköszöni Tóthné Miseta Zsuzsanna igazgató asszonynak az ülésen való részvételt.  
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16.) Előterjesztés a „DDOP-3.1.3/C Rehabilitációs szolgáltatások fejlesztése” című 

Európai Uniós pályázat benyújtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Körülbelül harmadszor tárgyalja a képviselő-testület. Ez mutatja körülbelül a konzorcium és 
az irányító hatóság, valamint az összes illetékes részvételét a folyamatban. Harmadszor 
tárgyalják, hogy akkor milyen feltételekkel és hogyan alakul ez a program. Most azt 
tárgyalják, hogy az a fejlesztés, amit a kórháznál szeretnének megvalósítani – a nővérszálló, 
infúziós labor átalakítása, kibővítése, a pszichiátria helyének kialakítása, fejlesztése – most 
tulajdonképpen önrész nélkül valósulhat meg. Tehát egy átdolgozott költségvetést tárgyalnak.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a „DDOP-3.1.3/C Rehabilitációs 
szolgáltatások fejlesztése” című Európai Uniós pályázat benyújtásáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja (Kárpáti László alpolgármester nem szavazott), és 
a következő határozatot hozza: 
 
296/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 177/2011 (IX.1) számú 
határozatát az alábbiak szerint módosítja: 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a „DDOP-

3.1.3/C-11 Rehabilitációs szolgáltatások fejlesztése” című, DDOP-3.1.3/C-11 
azonosító számú pályázat részeként a nagyatádi kórház pszichiátriai-rehabilitációs 
részlegének fejlesztésére irányuló 607 050 000 Ft összköltségű projekt tartalmával 
és annak benyújtásával. 

 
2. Felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a pályázat benyújtásához szükséges 

dokumentumokat elkészíttesse, a pályázatot benyújtsa, és az ehhez szükséges 
nyilatkozatokat megtegye. 

 
Határidő: 2011. december 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
17.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői 2012. évi 

teljesítménykövetelményének alapját képező célok meghatározásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői 2012. 
évi teljesítménykövetelményének alapját képező célok meghatározásáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
297/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város 
Önkormányzata Polgármesteri Hivatalában dolgozó köztisztviselők számára a 
teljesítménykövetelmények alapját képező 2012. évi célokat az alábbiakban határozza 
meg: 
 
1. Az önkormányzat működéséhez szükséges források megfelelő biztosítása és hatékony 

felhasználása. Az önkormányzat 2012. évi költségvetésének végrehajtása során a 
gazdálkodás szabályszerűségének biztosítása a célszerűségi, hatékonysági és a 
takarékossági szempontok alapján.  A gazdálkodás egyensúlyának biztosítása, ennek 
érdekében a település helyzetére, illetve annak változásaira vonatkozó információk, 
előterjesztések, elemzések folyamatos rendelkezésre bocsátása. 

 
2. Az önkormányzat 2011-2014. évekre szóló gazdasági, városfejlesztési programjának 

végrehajtásában való közreműködés, a megfogalmazott célok megvalósításához 
szükséges feladatok ellátása, a források megszerzését elősegítő pályázati lehetőségek 
felkutatása, a saját erő biztosítása mellett az európai uniós források leghatékonyabb 
kihasználása. 

 
3. A képviselő-testület és bizottságai 2012. évi munkatervében tervezett vagy évközben 

aktuálissá vált előterjesztések törvényes, szakmai előkészítése, az ülésekkel 
összefüggő adminisztratív és szervezési teendők ellátása, a képviselő-testület és a 
bizottságok döntéseinek végrehajtása, a végrehajtás szervezése, ellenőrzése.  

 
4. Az intézmények törvényes, szakszerű, gazdaságos működésének elősegítése, 

működési feltételeinek biztosításában, valamint az intézményi fejlesztések 
megvalósításában való hatékony közreműködés. A működés költségeinek 
csökkentése érdekében megtakarítást eredményező döntések előkészítése. Az 
intézményi feladatellátás átadása, intézmények gazdálkodási, pénzügyi feladatai 
változásának előkészítése, dokumentumok, szabályzatok elkészítése.  

 
5. Az önkormányzati vagyongazdálkodással kapcsolatos döntések előkészítése, 

végrehajtása, a meglévő önkormányzati vagyon hasznosítása, a tervezett vagyon 
értékesítések lebonyolítása. 

 
6. A feladatellátásra igényelt normatív állami támogatás felhasználásának fokozott 

figyelemmel kísérése, szükség esetén év közbeni többletigénylések, illetve lemondások 
előkészítése. 

 
7. A Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás tevékenységében való 

közreműködés, a Társulási Tanács döntéséhez szükséges képviselő-testületi döntések 
meghozatalának határidőben történő előkészítése. 
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8. A közbeszerzési eljárások pontos, szakszerű előkészítése, lefolytatása, a beruházások 

megvalósításának szervezése, lebonyolítása, irányítása. Az éves közbeszerzési terv – 
és szükség esetén módosítása – előkészítése és végrehajtása. 

 
9. A Polgármesteri Hivatalban az ügyfélbarát, szolgáltató jellegű ügyintézés fejlesztése. 

Az ügyfelek teljes körű tájékoztatása érdekében az ügyfelekkel való kapcsolattartás 
javítása, a lehetőségekhez képest az eljárások egyszerűsítése.  

 
10. A helyi humán-erőforrás gazdálkodás területén a magasan képzett, feladatát 

szakszerűen, eredményesen ellátó személyi állomány szervezése és fejlesztése. Ennek 
érdekében a köztisztviselők továbbképzésének szervezése a helyi éves továbbképzési 
terv szerint, különös tekintettel a szakmai továbbképzéseken való részvételre.  

 
11. A település lakókörnyezetének fejlesztése, a közparkok, zöldterületek állapotának 

megóvása, javítása. Az önkormányzati tulajdonban lévő ingatlanok és egyéb 
vagyontárgyak állagmegóvása, karbantartása, szükség szerinti fejlesztése. 

 
12. Nagyatád Város Önkormányzata helyi rendeleteinek felülvizsgálata, jogszabályokkal 

való harmonizációjukhoz szükséges módosítások előkészítése. Az új rendeletek 
végrehajtása, az általuk szabályozott eljárások, rendszerek szervezése, biztosítása.  

 
13. A hivatalon belüli, szervezeti egységek közötti kommunikáció erősítése, az egyes 

szervezeti egységek együttműködésének továbbfejlesztése, a munkavégzés során a 
projekt szemlélet erősítése. Az államigazgatás várható átalakítása, a feladatellátás 
átadása során felmerülő tevékenységek ellátása. Az önkormányzat ellátásában 
maradó tevékenységek hatékony szervezése.  

 
14. Az önkormányzati és az igazgatási tevékenység nyilvánosságának fokozása tudatos 

és rendszeres tájékoztató munkával, a képviselő-testület, a bizottságok és a hivatal 
munkájáról való rendszeres és hiteles információk nyújtásával, a városi honlap 
frissítéséhez adatok, információk szolgáltatása, a honlapon megjelent adatok állandó 
bővítése, ellenőrzése. 

 
Határidő: 2012. december 31.  
Felelős: Ormai István polgármester 
  Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
18.) Előterjesztés a Nagyatád, Hunyadi utcai fűtőmű és a Gyöngyvirág Óvoda hő-, és 

használati melegvíz termelő és elosztó- rendszerek üzemeltetési szerződésének 
módosításáról  

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Hunyadi utcai fűtőmű és a 
Gyöngyvirág Óvoda hő-, és használati melegvíz termelő és elosztó- rendszerek üzemeltetési 
szerződésének módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
298/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád, Hunyadi 

utcai fűtőmű és Gyöngyvirág Óvoda hő-, és használati melegvíz termelő és elosztó 
rendszerek üzemeltetésére a Dalkia Energia Zrt-vel kötött üzemeltetési szerződés 
2012. március 31. napjáig történő meghosszabbításához hozzájárul.  

 
2.) A képviselő-testület a szerződés-módosítás aláírására felhatalmazza a város 

polgármesterét.  
 
Határidő: 2011. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
19.) Előterjesztés a település szilárd hulladék gyűjtése, szállítása, a szilárd burkolatú utak 

gépi seprése, mosása, a téli hó eltakarítása és síkosságmentesítésére irányuló 
közszolgáltatási szerződés módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a település szilárd hulladék gyűjtése, 
szállítása, a szilárd burkolatú utak gépi seprése, mosása, a téli hó eltakarítása és 
síkosságmentesítésére irányuló közszolgáltatási szerződés módosításáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
299/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a települési szilárd 

hulladék gyűjtésére, szállítására, továbbá a szilárd burkolatú utak gépi seprésére, 
mosására, a téli hótakarításra és síkosságmentesítésre irányuló, a Saubermacher-
Pannónia Hulladékgyűjtő Kft-vel kötött üzemeltetési szerződés 2012. március 31. 
napjáig történő meghosszabbításához hozzájárul.  

 



 39 

2.) A képviselő-testület a szerződés-módosítás aláírására felhatalmazza a város 
polgármesterét.  

 
Határidő: 2011. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
20.) Előterjesztés a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. 2010. évi beszámolójáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A beszámolót Simonics Georgina ügyvezető készítette.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. 2010. évi 
beszámolójáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
300/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztés 1. számú 
mellékletében szereplő Nagyatádi Városfejlesztő Korlátolt Felelősségű Társaság 2010. 
évi, a társaság könyvvizsgálójának jelentése, valamint a 2/2011. (IX.13) számú FB 
határozat alapján jóváhagyott pénzügyi beszámolóját elfogadja. 
 
Határidő: 2011. december 16. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
21.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulással a belső 

ellenőrzés működtetésére kötött feladatellátási megállapodás módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Rinyamenti Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulással a belső ellenőrzés működtetésére kötött feladatellátási 
megállapodás módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
301/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Rinyamenti Kistérség 
Többcélú Önkormányzati Társulásával kötött, a belső ellenőrzés működtetésére 
vonatkozó megállapodás melléklet szerinti módosítását elfogadja.  
 
Határidő: a határozat megküldésére 2011. december 20. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
22.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulással kötött 

társulási megállapodás módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Rinyamenti Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulással kötött társulási megállapodás módosításáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
302/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Rinyamenti Kistérség 

Többcélú Önkormányzati Társulása Társulási Megállapodásának a Rinyamenti 
Szociális Szolgáltató Központ Segesdi Intézményegységében vállalt családi napközi 
feladatellátással történő kiegészítését az 1. melléklet szerint elfogadja. 

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Rinyamenti Kistérség 

Többcélú Önkormányzati Társulása Társulási Megállapodásának belső ellenőrzési 
feladatellátásra vonatkozó módosítását a 2. melléklet szerint elfogadja. 

 
Határidő: a határozat megküldésére 2011. december 20. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
23.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonában álló üres lakások piaci 

alapon történő bérbeadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata 
tulajdonában álló üres lakások piaci alapon történő bérbeadásáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
303/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nagyatádi 559/A/4 

helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Dózsa György utca 11. földszint 4. szám 
alatt található, az önkormányzat tulajdonában álló lakásra a 156/2011. (VI. 30.) 
számú határozatával elfogadott pályázati eljárást, és a nagyatádi 2177/32/A/3 
helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Erkel Ferenc utca 1/c. földszint 3. szám 
alatt lévő, az önkormányzat tulajdonában álló lakásra a 155/2011. (VI. 30.) számú 
határozatával elfogadott pályázati eljárást visszavonja. 

 
2.  A Képviselő-testület az alábbiakban felsorolt, az önkormányzat tulajdonában álló 

lakások piaci alapon történő bérbeadásával egyetért: 
- Baross Gábor utca 5/a. 1/1. 89 m2 2+félszobás 
- Baross Gábor utca 5/a. 2/5. 25 m2 1 szobás 
- Baross Gábor utca 5/a. 3/7 25 m2 1 szobás 
- Dózsa György utca 11/4. 88 m2 3 szobás 
- Erkel Ferenc utca 1/c. 88 m2 1+3 félszobás 

 
3.  A Képviselő-testület a Dózsa György utca 11/4. és az Erkel Ferenc utca 1/c. lakások 

esetén úgy határoz, hogy a lakások négyzetméterére számolt piaci alapú lakbér 
összege fejében a bérlő a lakáshoz tartozó garázsra is bérleti jogot szerez. 

 
4.  A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét a pályázati felhívások 

elkészítésére, aláírására, kihirdetésére, illetve a Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottságot a pályázati eljárás lefolytatására. 

 
Határidő: pályázatok felhívások elkészítésére, kifüggesztésére 2012. január 6. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
24.) Előterjesztés a Telenor Magyarország Zrt.-vel megkötött bérleti jogviszony 

meghosszabbításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
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Ormai István polgármester:  
Mint előterjesztő, annyi módosítása van, hogy a „B” és „C” változat 3. pontjában az időpont 
január 31-e legyen.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Telenor Magyarország Zrt.-vel megkötött 
bérleti jogviszony meghosszabbításáról szóló előterjesztés határozati javaslatának „A” 
változatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatának 
„A” változatát – 7 nem és 2 tartózkodással – nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Telenor Magyarország Zrt.-vel megkötött 
bérleti jogviszony meghosszabbításáról szóló előterjesztés határozati javaslatának „B” 
változatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatának 
„B” változatát – 7 nem és 2 tartózkodással – nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Telenor Magyarország Zrt.-vel megkötött 
bérleti jogviszony meghosszabbításáról szóló előterjesztés határozati javaslatának „C” 
változatát a határidő módosítással együtt. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatának 
„C” változatát egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
304/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád, Somogyszobi 

utcában lévő, nagyatádi 844/2 helyrajzi számon elhelyezkedő víztoronynál 
rádiótelefon bázisállomás létesítéséhez és üzemeltetéséhez szükséges terület bérletére 
a Telenor Magyarország Zrt.-vel (2045 Törökbálint, Pannon út 1.) kötött bérleti 
szerződést meghosszabbítja. 
 

2. A Képviselő-testület az 1. pontban megjelölt területre a Telenor Magyarország Zrt. 
részére: 

- rádiótelefon bázisállomás üzemeltetése céljára, 
- a területre vonatkozó bérleti, üzemeltetési, fenntartási, közüzemi 

költségek megfizetése, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti el a bérleti szerződést, az éves 

bruttó bérleti díj 1 %-nak megfelelő összegű, de minimum bruttó 7.000.-
Ft szerződéskötési költség megfizetése mellett, 

- 2012. január 1. napjától 2015. december 31. napjáig – az önkormányzat 
vagyonának hasznosításáról szóló rendeletben foglaltak szerint a bérlő 
kérelmére meghosszabbítható – bérleti jogot biztosít. 

 
3. A Képviselő-testület az 1. pontban megjelölt területre a bérleti díjat a 4 éves bérlet 

időtartamára 7.000.000.-Ft+ÁFA összegben állapítja meg, amelyet a bérlőnek 2012. 
január 31. napjáig egyösszegben kell megfizetnie.  
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4. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a bérleti szerződés 

aláírására. 
 

Határidő: 2011. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
25.) Előterjesztés a Mobil Gastro Service Kft.-vel kapcsolatos döntések meghozataláról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
Ormai István polgármester:  
A bizottsági üléseken – városfejlesztési és pénzügyi bizottsági – több szempont felmerült. 
Ezeket átdolgozták, átvezették a határozati javaslaton. Egy kiegészítést készített az 
előterjesztő, melyet minden képviselő megkapott.  
Előterjesztőként javasolja, ennek a kiegészítésnek az elfogadását azzal, hogy az eredeti 
előterjesztés 1. és 2. határozati javaslati pontja érvényben marad, és a kiegészítés 3., 4., 5., és 
6. pontját javasolja elfogadásra.   
 
Boros Bálint elhagyja a termet, a képviselő-testület létszáma: 8 fő 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Mobil Gastro Service Kft.-vel kapcsolatos 
döntések meghozataláról szóló előterjesztés határozati javaslatát azzal az – előterjesztő által 
tett – módosítással, hogy az eredeti előterjesztés 1. és 2. határozati javaslati pontja érvényben 
maradása mellett, a kiegészítés 3., 4., 5., és 6. pontját javasolja elfogadásra.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület az előterjesztő által 
módosított határozati javaslatot egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
305/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nagyatádi 22 helyrajzi 

számú Nagyatád, Széchenyi tér 1/a. szám alatti 2.149 m2 nagyságú földterületen lévő 
földszint+emelet+tetőtér, összesen 1070,7 m2 hasznos alapterületű szálláshely és 
étterem kialakítású ingatlan bérleti és üzemeltetési jogára a Mobil Gastro Service 
Kft.-vel megkötött szerződésben meghatározott bérleti díjat 2012. január 1. napjától 
úgy határozza meg, hogy az minden évben az előző évi fogyasztóiár-index mértékével 
emelkedik a  + 10 %-os szálláshely forgalom díj megállapítása mellett. Így a 2012. évi 
bérleti díj a 2011. évre megállapított díj inflációval növelt összege lesz.  

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a bérleti díj változására 

vonatkozó bérleti üzemeltetési szerződés módosításának aláírására.  
 
Határidő: a szerződés módosítása 2012. január 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
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3.  A Képviselő-testület engedélyezi a 233/2007. (VI. 28.) számú határozat alapján a 
Mobil Gastro Service Kft.-vel a szálloda tetőtéri helyiségeiben a klímaberendezések 
beszerelési költségeinek bérleti díjba történő elszámolására megkötésre került 
bérbeszámítási megállapodás érvényesítését akként, hogy a bérlőnek 2011. december 
31. napjáig fennálló tartozásába a 2.743.500.-Ft+ÁFA bérbeszámítási összeg 
beszámításra kerüljön. 

 
4.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a 3. pont szerinti 

megállapodás aláírására. 
   
Határidő: pénzügyi elszámolásra 2011. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
5.  A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a határozati javaslat 3. pontja szerinti 

elszámolást követően, figyelembe véve; annak egyenlegét, és a Mobil Gastro Service 
Kft.-nek a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények felé fennálló tartozását, valamint 
a 2011. év 6-12. hónapra vonatkozó szálláshely forgalmi díj utáni fizetési 
kötelezettségét; illetve az NFS Tourinform Iroda közüzemi díjfizetési kötelezettségét 
történjen egy összegzett elszámolás. Az elszámolás ismeretében, amennyiben követel 
a kft. azt a bérleti díjba elszámolhatja, amennyiben tartozik a kft. azt 2012. március 
31. napjáig megfizeti az önkormányzat részére. 

 
6.  A Képviselő-testület felkéri a Pénzügyi Iroda vezetőjét, hogy tételesen állapítsa meg a 

Mobil Gastro Service Kft. hátralékát, valamint a 3. és az 5. pont szerinti elszámolás 
lebonyolítására. 

 
Határidő: végső elszámolás 2012. március 31. 
Felelős:  Ormai István polgármester 
 Vargáné Szüts Katalin irodavezető 
 
 
26.) Előterjesztés az Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/30 helyrajzi számú földterület 

értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/30 
helyrajzi számú földterület értékesítési feltételeinek meghatározásáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
306/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló – kialakításra kerülő – nagyatádi 0481/30 helyrajzi számú, 8.506 
m2 nagyságú gyep művelési ágú területét értékesítésre kijelöli. 
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2.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott területre 
- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával pályázati 

eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott terület értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 

 
a.) A földterület értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén 

egyben a licit alapja, azaz 99.-Ft/m2, összesen – kerekítve – 842.000.-Ft, azaz 
Nyolcszáznegyvenkettőezer forint összegben állapítja meg. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételár megfizetésére a Képviselő-testület részletfizetési 
lehetőséget biztosít az alábbiak szerint: 

a. A teljes vételárat a vevőnek a 16/2002. (II. 18.) számú Kormányrendelet 
értelmében lefolytatásra kerülő kifüggesztési eljárást, valamint a jogerős 
telekalakítási engedély kiadását követően megkötésre kerülő végleges 
adásvételi szerződés aláírásától számított 2 éven belül, évi egyenlő 
részletekben, kamatmentesen kell megfizetni az önkormányzat Erste Bank 
Hungary Zrt.-nél vezetett 11600006-00000000-49100194 számú 
költségvetési elszámolási számlájára az alábbi bontásban: 
- A végleges adásvételi szerződés aláírásával egyidőben a vételár 1/3-át, 
- A végleges adásvételi szerződés aláírását követő 1 éven belül, de 

legkésőbb 2013. április 30. napjáig a vételár második 1/3-át, 
- A végleges adásvételi szerződés aláírását követő 2 éven belül, de 

legkésőbb 2014. április 30. napjáig a vételár harmadik 1/3-át. 
 

b. Késedelmes fizetés esetén a vevő a Ptk. 301. § (1) bekezdése értelmében a 
jegybanki alapkamattal megegyező mértékű késedelmi kamatot köteles 
fizetni.  

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli:  

- telekalakítási munkarészek elkészítésének és a telekalakítási eljárás 
költsége, 

- a telekkitűzés feladata és annak költsége, 
- igény szerint a közmű és út rácsatlakozások kiépítése, esetleges 

közműkiváltások költsége, 
- közműfejlesztési, illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése, 
- esetlegesen szükségessé váló közműkiépítések költsége, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti az adásvételi szerződést, akkor 

annak költsége, amely az összvételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-
Ft, amelyet a terület tulajdonjogát elnyerőnek a végleges adásvételi 
szerződés megkötésével egyidőben kell a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába készpénzben befizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 25.000.-Ft, azaz Huszonötezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell a Polgármesteri 
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Hivatal pénztárába készpénzbe befizetnie, és a befizetésről szóló igazolást a 
pályázathoz csatolnia. 

  
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba 
kerül beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölését követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a Polgármesteri Hivatal pénztári órái alatt. 

 
4.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

5.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6. A Képviselő-testület a versenytárgyalásról készült jegyzőkönyv alapján dönt a 

pályázati eljárás nyerteséről.  
 
7. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
8.  A Képviselő-testület a döntéséről tájékoztatja a pályázati eljárás nyertesét, s felhívja 

a figyelmét, hogy az ingatlan megvásárlása érdekében a 16/2002. (II. 18.) számú 
Kormányrendelet szerint készítse el „ajánlattételi felhívását” és kérje kifüggesztését 
a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján. 

 
Határidő: a pályázati felhívás kifüggesztése 2011. december 20. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
27.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 7/B szám alatti társasház földszintjén lévő 

helyiség bérleti hasznosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kérdések: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Ha 2012. február 1-jével válik üressé a helyiség, akkor miért 2011. évre irányadó bérleti díjról 
beszélnek végig az előterjesztésben? 
 
Ormai István polgármester:  
Azért mert most hirdetik meg. Amikor ez készült, akkor nem volt 2012 évi irányadó bérleti 
díj.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Tekintettel, hogy elfogadták a 2012. évre vonatkozó bérleti díjakat, ezért javasolja, hogy a 
kiírásba a 2012. évre vonatkozó bérleti díjak legyenek az irányadóak. 
 
Ormai István polgármester:  
Lehet erről szavazni, de akkor meg kell nézni, nehogy eltérés legyen a szöveg szerinti 
részben. 
Kéri a képviselő-testület tagjai, hogy beszéljék meg, mert számszerűségek is vannak benn.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Mivel úgy is licitálásos lesz, visszavonja a javaslatát.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Kossuth utca 7/B szám alatti 
társasház földszintjén lévő helyiség bérleti hasznosításáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja (Rácz Ferenc képviselő nem szavazott), és a 
következő határozatot hozza: 
 
307/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
1. A Képviselő-testület a nagyatádi 1371/A/1 helyrajzi számú, természetben a 

Nagyatád, Kossuth utca 7/B. szám alatti társasház földszintjén lévő, több helyiségből 
álló, 2012. február 1. napjától üressé váló, összesen 147 m2 nagyságú helyiség 3 éves 
bérleti jogának elnyerésre: 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap bérleti díjra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

2. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott helyiség bérleti feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 

 
a.) A bérlet időtartama: határozott idejű, 3 évre szóló, amely a bérlő igénye esetén a 

bérlet lejárta előtt benyújtott kérelem alapján, pályázati eljárás mellőzésével az 
önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló rendeletében foglalt 
feltételekkel meghosszabbítható. 

 
b.) A helyiségben folytatható tevékenység: vendéglátás kivételével minden 

jogszabályi előírással nem ellentétes tevékenység. 
 

c.) A helyiség alap bérleti díja, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 
pályázati licit alapja is a Képviselő-testület által elfogadott 2011. évi irányadó 
bérleti díj 60 %-a azaz: 786.-Ft/m2/hó+ÁFA, összesen havi 115.542.-Ft+ÁFA 
összeg. 

 
A bérleti díjon felül a bérlőt terheli: 
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- A bérlemény üzemeltetési, és fenntartási költségei, az adók és közterhek, a 
közüzemi díjak. 

- A bérleti szerződéskötés költsége, ami a pályázati licit során kialakult éves 
bruttó bérleti díj 1 %-a, de minimum bruttó 7.000.-Ft. A megfizetés ideje, 
és módja: a bérleti szerződés megkötésével egyidőben, a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába, készpénzbe. 

 
d.) A bérleti díj emelésének módja: 

A pályázati licit során kialakult bérleti díj csak adott évre vonatkozik. Az minden 
évben – a szerződő felek külön megállapodása nélkül – a KSH által az előző évre 
megállapított fogyasztóiár-index mértékével emelkedik. 

 
A bérleti díj megfizetése havonta, a Polgármesteri Hivatal által kiállított számla 
alapján, az abban meghatározott határidőig. Késedelmes fizetés esetén 
érvényesített késedelmi kamat a jegybanki alapkamat kétszerese. 

 
e.) A pályázaton való részvétel biztosítéka 25.000.-Ft. A letétbehelyezés módja a 

pályázat benyújtásával egyidőben, készpénzben, a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába. 

 
 A biztosíték visszafizetésére vonatkozó előírások: 
 

1. A pályázati biztosíték összege:  
- A bérleti jogot el nem nyerő pályázók részére a pályázati tárgyalás 

lezárását követően – a hivatal pénztári órái alatt – kerül 
visszafizetésre. 

- A bérleti jogot elnyerő pályázó részére a szerződés megkötésekor az 
első havi bérleti díjba kerül beszámításra. 

 
2. A pályázati biztosítékként befizetett összeg nem kerül visszafizetésre, illetve 

a bérleti díjba beszámításra, azaz önkormányzat tulajdonában kerül, ha: 
- A pályázó a pályázati kiírásban megjelölt határidő lejáratát követően 

pályázatát visszavonja. 
- A pályázati tárgyaláson bérleti jogot elnyerő pályázó a bérleti 

szerződést neki felróható okból nem kötik meg, a bérlet neki felróható 
okból meghiúsul. 

f.) A bérleti jogviszony szerződésszerű teljesítésének biztosítéka, letétbe helyezése, 
visszafizetése: 

 
A bérleti biztosíték, óvadék mértéke: a pályázati licit során kialakult, bruttó 
bérleti díj kettő havi összege. 

 
A letétbehelyezés módja: 

- a bérleti szerződés aláírásának napjáig, 
- Nagyatád Város Önkormányzatának az Erste Bank Hungary Zrt.-nél 

vezetett 11600006-00000000-49186941 számú letéti számlájára. 
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A bérlet időtartamára letétbe helyezésre kerülő óvadék visszafizetése: 
- a bérlet megszűnését követően, a helyiség műszaki átadás-átvételéről 

felvett jegyzőkönyv aláírását, illetve a Pénzügyi Irodával történt pénzügyi 
elszámolás igazolásának kiadását követő 5 banki napon belül, 

- kamatok nélkül, 
- a bérlő által a műszaki átadás-átvételi jegyzőkönyvben megnevezett 

számlára. 
 

g.) A bérleti jog elnyerésének szabályai: 
A helyiség 3 évre szóló bérleti jogát, az érvényes pályázatot benyújtó pályázati 
ajánlattevők közül az nyeri el, aki a versenytárgyaláson a legmagasabb bérleti 
díj készpénzben történő megfizetésére tesz ajánlatot, és a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság a következő ülésén bérlőnek kijelöl. 

 
3. A Képviselő-testület az előterjesztéshez mellékelt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján, a város 
honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 

 
4. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
5. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására felkéri a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottságot.  
 
Határidő: pályázat kifüggesztése 2011. december 20. 
Felelős: Ormai István polgármester  
 
 
28.) Előterjesztés a Nagyatád, Bajcsy-Zsilinszky utca 1/a. szám alatti társasház 

földszintjén elhelyezkedő, 140 m2 nagyságú üzlethelyiség értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Boros Bálint képviselő visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma: 9 fő 

 
Hozzászólások: 
 

Kárpáti László alpolgármester: 
Ilyen áron nem tudja támogatni a kiírást. Igaz, hogy szorult a helyzete az önkormányzatnak, 
igaz, hogy nagyon kell a pénz, de egy 17.5 millió Ft-ra becsült ingatlant 10 millió Ft  + ÁFA 
áron meghirdetni úgy gondolja, bűn. Nem lehet egy végleges vagyonvesztést okozni ezzel az 
önkormányzatnak. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Sajnos most nem ért egyet.  
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Ormai István polgármester:  
Miért sajnos? 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Mert jobban örült volna annak, ha egyetért Kárpáti László alpolgármester úrral.  
Bűn az, ha valaki áron alul „elmutyiz” valamit. Ma az ingatlanpiac teljesen leállt. Az árakat a 
kereslet kínálat függvényében mélységesen lenyomta, és még ez mellett sincs bizonyos 
vagyontárgyakra egyáltalán kereslet. Tulajdonképpen az a döntés, hogy tisztességesen a mai 
piaci áron el tudnak adni valamit vagy nem. Ezért nem tudták pl. az Erkel Ferenc utcában a 
lakást eladni. Az más kérdés, hogy egy biztos, folyamatos bérbevétel, lehet, hogy 
kifizetődőbb, mint egy értékesítés, mert az folyamatosan, hosszú éveken keresztül jön, és 
több, mint amennyi az ingatlannak az értéke. De úgy tűnik, kiadni sem tudják, mert rossz 
helyen van, meg kell nézni milyen az állaga. Nem azt mondja, hogy tévedett az ingatlan 
értékbecslő. Ő azt mondja, hogy ez a 10 millió Ft Nagyatádon ma jól felszerelt 3 szobás 
lakásnak az ára. Ha megnézik milyen állapotban van, nem biztos, hogy ilyen áron elkel.  
A 10 millió Ft nem azt jelenti, hogy ennyiért eladnák, hanem azt, hogy innen indul a licit… 
Ha lesz is ajánlat, a testület dönt végül is abban, hogy eladja-e vagy sem. Hogy tisztességesen 
vagy nem tisztességesen járnak el – a bűn az erős fogalom egyébként – az majd akkor dől el, 
amikor arról kell dönteni, hogy eladják annyiért amennyit ajánlanak érte vagy sem.  
17 millió 580eFt + ÁFA-ért kiírják, előre befizet rá, hogy egy fia jelentkező nem lesz.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Tényleg nem értenek egyet, bár szeretne két db 3 szobás lakást vásárolni, ha lenne 10 millió 
Ft-ja. Úgy gondolja, hogy nem lehet kettő db-ot.  
Továbbra is fenntartja azt, hogy ne „herdálják” el a vagyont, és ez mellett következetesen 
kitart.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A határozati javaslat 2. pontjában az van, hogy „….nyílt pályázati eljárásban zárt borítékos 
felhívást tartalmazó pályázati felhívás elkészítésére, ….” Miért nem lett nyílt licites inkább? 
Ha jól érti, nem ugyanaz a kettő, másrészt a probléma az, hogy az előterjesztésben is le van 
írva az, hogy 14 millió Ft-ért 5 évvel ezelőtt sem vették meg. Nem volt rá pályázó. Ismerve a 
mai ingatlan helyzetet, nincs rá kereslet. Azt nem tudja, hogy az értékbecslés 17,5 millió Ft-ja, 
mennyire veszi figyelembe a jelenlegi helyzetet. Azt, hogy gyakorlatilag Nagyatád városa tele 
van üzlethelyiségekkel. Egyépként az alpolgármester úrnak alapból igaza lehetne vagy van 
abban, hogy ha ez tényleg 17 millió Ft-ot érne és 10 millió Ft-ért adják el, akkor az egy kicsit 
gyanús. Azt gondolja, hogy ez az ingatlan nem ért 17 millió Ft-ot piaci értéken. Itt valamelyik 
szám nem stimmel. A pénzügyi bizottság is meditált ezen egy darabig, nyílt licites – 
legalábbis ő úgy értette – pályázati eljárásban fog történni. És így bárki, aki jelentkezik, akár 
17 millió Ft-ot is adhat érte. Másrészt pedig, ha 10 millió Ft-ért el tudnák adni, nem gondolja, 
hogy értékvesztés lenne.  
 
Ormai István polgármester:  
Kéri, hogy beszéljék ezt meg. Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője 
segítségét kéri.  
A zárt borítékos azt jelenti, hogy beérkezik pl. 3 ajánlat. Ott van a bizottság, felbontja, és aki 
jobbat ad azé.  
Amit Sasvári Tamás képviselő úr mond, az pedig az, hogy beérkeznek az ajánlatok, ott 
vannak a pályázók, borítékbontás, megnézik, és esetleg ajánl-e többet az, aki kevesebbet 
ajánlott. Tudják módosítani? Mi ennek a pontos neve?  
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Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Igen tudják módosítani. Nyílt pályázati eljárás nyílt licites. 
 
Ormai István polgármester:  
Jó, akkor módosítják nyílt pályázati eljárásban, nyílt licitesre módosítják.  
Két megjegyzése van. A szóhasználattal kapcsolatban elmondja, hogy a „bűn” is és a 
„vagyonvesztés” is más-más kategória. Ezek nem erre az eljárásra valók.  
Tehát akkor módosították az „A” változat 2. pontját nyílt licites eljárási módra.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Bajcsy-Zsilinszky utca 1/a. szám 
alatti társasház földszintjén elhelyezkedő, 140 m2 nagyságú üzlethelyiség értékesítéséről szóló 
előterjesztés határozati javaslatának „A” változatát azzal, hogy a határozati javaslat 2. pontját 
nyílt pályázati eljárás, nyílt licitesre módosítják.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslat „A” 
változatát, a határozati javaslat 2. pontjának módosításával – 6 igen, 2 nem és 1 tartózkodással 
– elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Bajcsy-Zsilinszky utca 1/a. szám 
alatti társasház földszintjén elhelyezkedő, 140 m2 nagyságú üzlethelyiség értékesítéséről szóló 
előterjesztés határozati javaslatának „B” változatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslat „B” 
változatát – 1 igen, 3 nem és 5 tartózkodással – nem fogadja el, és a következő határozatot 
hozza:  
 
308/2011. (XII. 15.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a nagyatádi 

520/A/3 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Bajcsy-Zsilinszky utca 1/a. szám 
alatti társasház földszintjén lévő, 140 m2 nagyságú üzlethelyiség 10.000.000.-Ft+ÁFA 
vételáron történő értékesítésével. 

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét, hogy az 1. pontban 

meghatározott üzlethelyiség tulajdonjogának elnyerésre vonatkozó nyílt pályázati 
eljárásban nyílt licites pályázati felhívás elkészítésére, aláírására, valamint 
kihirdetésére. 

 
Határidő: értesítés a döntésről 2011. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
29.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt határidejű 

határozatainak végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 



 52 

Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testülete lejárt határidejű határozatainak végrehajtásáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
309/2011. (XII. 15.) számú határozat 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatainak 
végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja. 
 
 
30.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 
 
Ormai István polgármester:  
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott döntését 
tárgyalják. Dr. Novák János képviselő urat, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
elnökét kérdezi, van-e kiegészítése.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nincs kiegészítése.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 9 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
310/2011. (XII. 15.) számú határozat 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2011. december 13-i ülésén átruházott hatáskörben a 
Nagyatád, Baross Gábor utca 5/a. szám alatti társasház földszintjén lévő, 2. számú 
helyiség határozott idejű, 3 éves bérleti jogának elnyerésére vonatkozó feltételek 
meghatározásáról hozott döntését jóváhagyja. 

 
2.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2011. december 13-i ülésén átruházott hatáskörben a 
Nagyatád, Kossuth utca 7/C. szám alatti társasház földszintjén lévő helyiség 
bérlőjének kijelöléséről hozott döntését jóváhagyja.  

 
3.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2011. december 13-i ülésén átruházott hatáskörben a 
nagyatádi 3/1 helyrajzi számú ingatlanon elhelyezkedő tárolókra a Széchenyi tér 10. 
szám alatti társasház lakóival kötött bérleti szerződések meghosszabbításáról hozott 
döntését jóváhagyja.  
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4.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság 2011. december 13-i ülésén átruházott hatáskörben Vass 
Attila (székhelye: 7400 Kaposvár, Kecelhegyi út 66.) egyéni vállalkozóval, a 
nagyatádi 1371/A/1 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Kossuth utca 7/B. 
szám alatti társasház földszintjén lévő helyiségre megkötött bérleti szerződés 2012. 
január 31. napjával, közös megegyezéssel történő megszüntetéséről hozott döntését 
jóváhagyja. 

 
 
31/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatóját.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a tájékoztatót egyhangú – 9 
igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
311/2011. (XII. 15.) számú határozat 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
 
31/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a tájékoztató határozati javaslatát egyhangú – 9 
igen – szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
 
312/2011. (XII. 15.) számú határozat 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a Polgármesteri 
Hivatal képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztató elfogadja. 
 
 
32.) Interpellációk, kérdések 
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Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A Bodviai Könyvtár elektromos hálózatához szeretne segítséget kérni Svégel Gábor 
irodavezető úrtól. Több alkalommal előfordult, hogy lekapcsol az automata, ha számítógépek 
be vannak kapcsolva. Amellett, hogy károsítja a gépeket, bosszúságot is okoz az automata 
kapcsolgatása. Lehet-e tenni valamit? 
Szeretné megköszönni az autóbusz megálló áthelyezését, mely az óvoda és az öregek otthona 
elé került. Problémát okoz viszont, hogy nincs megfelelően jelezve – talán jelzőlámpát 
kellene kihelyezni – a gyalogos forgalom, és mint ahogy a rendőrkapitány úrnak is jelezte, 
sokszor nagyon gyorsan közlekednek a járművek.  
A VOLÁN megszüntetett a helyközi autóbusz járatai közül egy reggeli járatot. Ez nagyban 
befolyásolja a gyerekek iskolába és óvodába történő bejutását. Ez a járat Kivadár és Nagyatád 
között járt napi rendszerességgel iskolai időszakban. Egy Babócsáról induló helyközi járat 
maradt, mely ezáltal, elég zsúfolttá vált. Van-e arra lehetőség, hogy ez a járat ismét 
közlekedjen? 
 
Ormai István polgármester:  
Kéri Svégel Gábor irodavezetőt, hogy a válaszadáshoz fáradjon az asztalhoz. A könyvtár 
elektromos hálózata ügyében jobban örült volna, ha az igazgatónő keresi meg a műszaki iroda 
vezetőjét. Ez nem a képviselő úrnak szól, hanem az eljárásnak, hiszen ez egy abszolút 
intézményi ügy.  
A kollégái kimennek és megvizsgálják a tényleges helyzetet, majd egyeztetnek a VOLÁN-nal 
annak érdekében, hogy mit lehet tenni.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
 Az utóbbiakban megerősíti a polgármester urat. Nem ez az eljárás rendje a történetnek. 
Pozitív dolognak veszi, hogy a képviselő úr foglalkozik a dologgal, de úgy gondolja, hogy 
minden intézménynek meg van a maga felelőse. Ha bármi problémája van, akkor az ő feladata 
és kötelessége ezt jelezni. Mivel nem tudott erről a problémáról, érdemi nyilatkozatot sem tud 
tenni. Ki kell menni és meg kell nézni, hogy vezetékelési, biztosíték vagy esetleg 
áramfelvételi problémáról van-e szó.  
A VOLÁN helyközi járatával kapcsolatban elmondja, hogy a járat megszüntetése – a VOLÁN 
tájékoztatása szerint – egy forgalomszámláláson alapult. Tehát kimehetnek, megnézhetik, de 
nem tartja valószínűnek, hogy többet fognak tudni annál, hogy a VOLÁN időszakonként 
forgalomszámlálást végez. Valamint, hogy egy ilyen forgalomszámlálást követően jutott arra 
a következtetésre, hogy ezt a járatot megszünteti. Ennek értelemszerűen anyagi vonzatai 
vannak. Hiszen az a járat, ami Babócsáról érkezik – az ő számításuk szerint – el tudja látni ezt 
a feladatot, és az utasokat abban az időszakban be tudja szállítani. 
A gyalogosforgalom esetleges táblázásával kapcsolatban kicsit óvatosan fogalmazva 
elmondja, hogy vannak olyan utak, amik nem az önkormányzat kezelésében vannak.  
Nevezetesen a Rákóczi utca is a magyar állam tulajdonában van, és a Közútkezelő Kht. kezeli 
és gondozza. Tehát bármiféle tábla elhelyezéséhez az ő hozzájárulásuk és közreműködésük 
szükséges. Hozzáteszi, hogy mivel nincs kijelölt gyalogos átkelőhely, így jelen pillanatban 
nem tudja, hogy milyen tábla segítene. Egy gondolata van. Pár évvel ezelőtt megjelent inkább 
ilyen reklámfelirattal ellátott – szándékosan nem mondja a nevet – egy vigyázat gyermekek 
tábla. Ott, azon a területen ezt tudná elképzelni. Ha ki tudják ezt helyezni és van ilyen táblájuk 
tartalékba, akkor ez segíthet. A többit szakemberekre bízza, és természetesen ennek van egy 
közlekedésbiztonsági és egy tulajdonosi oldala is, így ez ügyben meg tudják keresni a 
Közútkezelő Kht-t.  
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Ormai István polgármester:  
Akkor az elektromos hálózatot megnézik, beavatkoznak.  
A táblák ügyében egyeztetnek a Közútkezelő Kht-val.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Van két táblájuk a Rákóczi utcában – Svégel Gáborral már egyszer „fel is térképezték” – amik 
jelen pillanatban aktualitásukat vesztették, ezért valószínűleg, csak át kellene helyezni őket.  
 
Ormai István polgármester:  
A reggeli járat ügyében mégis csak újra egyeztetnek a helyi VOLÁN-nal.  
 
 
33.) Egyebek 
 
Ormai István polgármester:  
Az „Egyebek” napirenden belül két napirendet tárgyalnak.  
 
Előterjesztés a HPV elleni védőoltás szervezéséről 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester:  
Van egy előterjesztésük, mely a HPV elleni védőoltás szervezéséről szól, és az ülés előtt 
került kiosztásra. 
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Sajnálatos, hogy csak a rászorulók 20 %-a jelentkezett a védőoltásra. Ennek hátterében biztos 
részben az van, hogy valamennyit fizetni kell azért, és nyilatkozni kell a vagyoni, anyagi 
helyzetekről. Nyilván nem szívesen teszik ezt meg az emberek.  
Mindenképpen fontos az, hogy a folyamatosságot fenntartsák az előző évhez viszonyítva és a 
lehetőséget megadták. – még ennek a 12 gyereknek is.  
Bízik benne, hogy jövőre simábban fog menni és többen fognak jelentkezni.  
Köszöni azoknak, akik támogatták ezt a nemes célt, és lehetővé tették – hogy amennyiben úgy 
szavaz a képviselő-testület – meg is tudják valósítani ezt az oltást.  
 
Ormai István polgármester:  
Mielőtt félreértés lenne. Képviselő úr, ha valami, akkor ez a kudarc. 51 gyerekből 12 kapja 
meg ezt az oltást, és dolgoztak rajta hónapokon keresztül. Igazságtalan rendszert alakítottak 
ki, és most itt ül a képviselő-testület és arról dönt, hogy akkor ez a 12 kisgyermek kapja meg 
ezt az oltás. Erre mondják, hogy eredmény? Ne csapják be saját magukat. Ezt egy elhibázott 
dolognak tartja, ráadásul az önkormányzatnak semmilyen lehetősége nincs ezeket a dolgokat 
felvállalni. Elmondja már néhányszor. És amennyiben nem szól hozzá a képviselő úr, akkor ő 
sem szólna semmit. Így viszont, el kell mondja, hogy időszerűtlen a dolog. Senki meg nem 
kérdezte tőlük, hogy akarnak-e ilyen oltást adni. Nem kellett volna kezdeményezni a dolgot, 
mert céltalan. Így nem fognak eredményt elérni. Ráadásul – a részletekbe sem akar belemenni 
– de olyan helyzetet teremtettek a hozzájárulások vonatkozásában, ami további 
bonyodalmakat fog okozni. Ahelyett, hogy belátták volna, hogy ez, most, így nem időszerű. 
Elmondta, hogy nem lehet egy nagyváros rendszerét ráerőltetni egy kisvárosra. Nem 
véletlenül mondta el, itt a következménye. – mert ez eredménynek nem mondható.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Nemrég kapták meg az anyagot, és most tudatosult benne néhány dolog, miután még egyszer 
elolvasta.  
Nem igazán érti azt, hogy amennyiben elfogadják a „B” változatot, hogy miért pont azt a 
hatóanyagot fogadják el, ami ott javasolva van. Itt le van írva, hogy egy gyártó vagy külföldi 
cég, amely „valamelyik” injekcióra tett ajánlatot. Tudomása szerint két rákkeltő dolog ellen 
véd. És tett egy nagyatádi gyógyszertár javaslatot egy másik variációra, amelyik négy ellen 
véd. A kettő oltóanyag közötti árkülönbség 180 Ft. Az orvos szakmai vélemény miért a nem 
nagyatádi, és rákkeltő vírus elleni hatóanyagot preferálja.  
 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Nyilván itt a szakmai kompetencia Dr. Jaklovics Ferenc főorvos úr volt, aki a szülész-
nőgyógyász szakmát képviselte. Hivatkozik ajánlásokra. Az egyik mellett itt javaslat született 
az sokkal jobban véd a méhnyak rák ellen. A másik oltóanyag a condiloma – tehát más 
vírusok ellen is – amíg viszont nem malignusak. Ők a méhnyak rákot szeretnék megelőzni, és 
a szakmai ajánlásokhoz ragaszkodnak.  
Akkor lett volna szerinte kudarc, ha egy gyermeket sem tudnának beoltani. Valamint ha a 
köztudatból ezt a lehetőséget hagyják kitörlődni, így viszont azzal, hogy beszéltek/beszélnek 
róla, és ezt a lehetőséget tudják az emberek. Bízik benne, hogy jövőre többen fogják 
igényelni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Az önkormányzat hozzájárulása kb. 190 eFt összeg lenne. A bekerülés összeg 559 eFt, a 
felajánlás összege 854 eFt. Akkor a felajánlás különbözetének mi lesz a sorsa?  
 
Ormai István polgármester:  
Még egyszer megismétli. Ő nem tud rá válaszolni és nem is az ő kompetenciája. Az itt 
kialakult helyzet, így, ebben a formában egy önkormányzati rendszerben nem kezelhető.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Véleménye szerint a jegyző asszony lenne kompetens a válaszadásra, hiszen közösen 
dolgozták ki a rendszert. Valamint, hogy a felajánlók a ProFamília Alapítvány elkülönített 
számlájára fogják befizetni a felajánlásukat.  
 
Ormai István polgármester:  
Hát ez tényleg így lesz? Akkor mielőtt megadja a szót a jegyző asszonynak megkérdezi, hogy 
akkor az önkormányzati képviselők felajánlását az önkormányzat utalja át a ProFamília 
Alapítványnak, aki visszautalja az önkormányzathoz.  
Nagyon szívesen és nagyon sok mindenben részt vesz, de ez már kezd tragikomikussá válni. 
Tehát az önkormányzat utalja át egy alapítványnak a felajánlást, majd visszakapják.. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az előterjesztésben szereplő 854 eFt a szándéknyilatkozatok szerinti felajánlás. Ezek az 
összegek nem folytak be. Ennek módjával kapcsolatban is volt egy felvetés, hogy esetleg a 
ProFamília Alapítvány gyűjti, és az önkormányzatnak fizeti ezt meg. Azt gondolja, hogy erről 
valami írásos szándéknyilatkozat is kellene, mert így az önkormányzat nem tudja a 
ProFamilíától kérni, mert a felajánlók szándéknyilatkozata van itt.  
Ennek a részleteiről biztosat nem tud, csak egy tervezet van.  
Az önkormányzatra eső rész egyébként 207 eFt a 12 igénylő számára.  
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Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Ő kifejezetten rákellenes célra tette a felajánlását. A ProFamília Alapítvány szabad 
felhasználására nem bocsátja ezt a pénzt.  
 
Ormai István polgármester:  
Nézzétek. Jó lenne feloldani ezt a helyzetet valamivel, de ő már nem akar javaslatot tenni, 
mert úgy tűnik, hogy kötözködik. Nagyatád Város Képviselő-testülete ezzel a témával 
harmadszor foglalkozik. Olyan világosan el lett mondva, hogy ennek mik a buktatói, mik a 
hátulütői. Ma nem tartanak előrébb, mint két hónappal ezelőtt. Most újabb és újabb 
szempontok merülnek fel. Ezért mondja, hogy egy jó ügyet – és ezt elmondta öt hónappal 
ezelőtt – elvisznek odáig, hogy az egy kudarcos és ellentmondásos kérdéssé váljon. Itt ülnek a 
képviselő-testület ülésén, és arról beszélnek, hogy ki, hova és mit ajánlott fel. Kinek, hova 
kell utalni a pénzt. Ezek technikai, gyakorlati kérdések lehetnének akkor, ha egy világos, 
egyértelmű dolog lett volna. Igen vagy ne. Kérte a képviselő-testülettől, hogy ne álljanak neki 
a dolognak.  
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
Szóba került a ProFamília Alapítvány. Bizottsági ülésen a rendelet-tervezet tárgyalásakor 
hangzott el, hogy a ProFamília Alapítvány elkülönített számlájára – tehát nem az a számla, 
ami napi szinten használatban van – kellene gyűjteni a pénzt.  
Egyébként már történtek befizetések (két szervezet, ha jól emlékszik 50-50 eFt-ot adott, egy 
magánszemély adott 20 eFt-ot és még valami befizetés volt).  
Úgy gondolja, hogy ezeknek a befizetéseknek gondos gazdája az alapítvány és ha ez 
technikailag megoldható, akkor az alapítvány egy összegben az önkormányzat számlája tudná 
utalni.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Nem érti és kicsit furcsa is számára az eljárás.  
Van már egy testületi döntés erről. Megszavazták, elindították, szervezik, belefektettek egy 
csomó munkát. Hála istennek 830 valahány ezer Ft felajánlás van, amit még nem indítottak el, 
mert várják a mai döntést. Tehát ebből összegből ki tudják fizetni akár az egész igényt, 12 
gyereknek tudnak segíteni, és akkor vitatkoznak. Nem érti a polgármester úr hozzáállását.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Ha jól érti, akkor ez az összeg, ami az elkülönített számlán megmarad, az csak erre a 
rákellenes oltás céljára használható fel. Semmi más! Akár mennyi marad, és akár meddig lesz 
az elkülönített számlán. 
Jó, akkor egyetért vele. 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Kicsit olyan érzése van, hogy a nem akarásnak általában nyögés a vége. Most itt nyögnek, és 
nem tudnak megbirkózni egy feladattal. Egy sokkal nagyobb várost, több lélekszámmal és 
több gyermekkel megoldja ezt a feladatot. Éppen a mai megjelenő újságokban írtak arról, 
hogy milyen sikeresen oldották meg, nyilvánvalóan úgy, hogy anyagi terhet vettek le az 
önkormányzat válláról ezzel a döntésükkel. Nem érti, hogy hol a probléma, miben keresik a 
hibát, amikor tavaly teljes egészében kellett az önkormányzatnak kifizetni, most pedig csak 
részben.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Elnézést, de kénytelen ezek után hozzászólni.  
Az önkormányzat válláról nem vesz le terhet. Ez nem az önkormányzat feladata. Az 
önkormányzat, a képviselő-testület nyilván dönthet úgy, hogy segíteni fog, de ez nem 
feladata.  
A másik dolog, ami miatt eddig is ellenezték az, hogy – a tegnapi pénzügyi bizottsági ülésen 
elég hosszasan beszéltek arról, hogy milyen intézkedéseket kell hozni ahhoz, hogy a pénzügyi 
egyensúly megmaradjon – ez az egyik dolog, amit nem kellene kifizetni. Főleg, hogy 20 %-os 
csak az érdeklődés.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a HPV elleni védőoltás szervezéséről szóló 
előterjesztés határozati javaslatának „A” változatát, mellyel nem támogatják a HPV elleni 
védőoltást.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatának 
„A” változatát – 2 igen, 4 nem és 3 tartózkodással – nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a HPV elleni védőoltás szervezéséről szóló 
előterjesztés határozati javaslatának „B” változatát, mellyel támogatják a HPV elleni 
védőoltást.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatának 
„B” változatát – 7 igen, 1 nem és 1 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot 
hozza:  
 
313/2011. (XII. 15.) számú határozat 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a HPV vírus elleni védőoltás 2011-
ben történő biztosítását támogatja. 
A Képviselő- testület az orvos szakmai vélemény alapján a HPV vírus ellen a 
GlaxoSmithKline Kft. Cevarix oltóanyagának megrendelésével egyetért. 
A Képviselő-testület elrendeli, hogy az oltóanyag megrendelésére, és az oltások 
megszervezésére a felajánlott és szükséges támogatások, valamint a szülői önrészek 
befizetését követően kerüljön sor.  

 
Határidő: 2012. január 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Előterjesztés Tűzoltóság átadásához vagyonátadó bizottságba való delegálásra 
Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Javasolja, hogy Kárpáti László alpolgármester úr vegyen részt a vagyonátadó bizottság 
munkájában.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Köszöni a bizalmat.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Tűzoltóság átadásához vagyonátadó 
bizottságba való delegálásra vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát.  
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 8 
igen és 1 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
314/2011. (XII. 15.) számú határozat 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Nagyatád Város Önkormányzata 
Hivatásos Tűzoltósága állami tulajdonba adásának lebonyolításához létrehozandó 
vagyonátadó bizottságba Kárpáti László alpolgármestert delegálja. 
 
Határidő: 2011. december 16. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
A képviselő-testület tagjait kérdezi, hogy szeretne-e valaki valamit még mondani. 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A maga, a FIDESZ frakció és a képviselő-testület nevében is szeretett, békés karácsonyt kíván 
mindenkinek.  
Egy meghívást tolmácsol.  Minden érdeklődőt szeretettel várnak a Kossuth u. és az Aradi u. 
közötti területen a Torma üzletházzal szembe a Nyerges Hagyományőrző Egyesület és egyéb 
civil szervezetek által szervezett adventi vásár programra, mely a hétvégén péntektől 
vasárnapig tart. 
 
Ormai István polgármester:  
Valóban, itt az év végén is, karácsony és ünnepek előtt a nagyatádiaknak nagyon szép 
karácsonyi ünnepeket kíván. Meghitt és szép napokat a családjuk körében. Az egész 
képviselő-testület nevében nyugalmas és szép karácsonya legyen mindenkinek. 
Mindannyijuk számára azt kívánja, hogy az újesztendő olyan legyen, ami erőfeszítésekre 
késztet mindenkit, de amelynek során feladataikat meg tudják oldani, a munkájukat 
eredményesen el tudják végezni. Minden nagyatádinak jó egészséget kíván.  
A képviselő-testület nevében is nagyon szép, meghitt, áldott karácsonyi ünnepeket kíván! 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület nyílt ülését 1727 órakor 
bezárja. 

 
K.m.f. 
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